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DURUMUNU ANLAT? (1)

n İsraİl ordusunun 146 gündürGazze’ye yönelik ayrım gözet-meksizin sürdürdüğü saldırılar,bu kez gıda yardımı için sıradabekleyen sivil halkı hedef aldı. Fi-listin Sağlık Bakanlığı’nın aktar-dığı bilgilere göre, saldırı sonucu104 kişi yaşamını yitirdi, yaralı-lar arasında ağır durumda olan-lar da var. Saldırıda hayatını kay-bedenler hastanelere taşındı.

n FİlİsTİn Dışişleri Bakanlığı, yaşa-nanları ‘sivillere yönelik soğuk-kanlı bir katliam’ ve İsrail’in ‘soy-kırım savaşının’ devamı olaraknitelendirdi. Uluslararası toplu-mun acil müdahalesi çağrısındabulunan bakanlık, sivilleri koru-manın tek yolunun ateşkes oldu-ğunu vurguladı. Uluslararası top-lumun Filistinli sivillerin ölümü-ne göz yumduğu ifade edildi.

n mİllİ Savunma Bakanlığı’nın düzen-lediği basın toplantısında, TuğamiralZeki Aktürk, ABD ile yürütülen F-16sürecine dair bilgileri paylaştı. Yeni F-16 alımı ve modernizasyonu konu-sunda ABD tarafının kabul ve teklifmektuplarının Ankara’ya ulaştığınıaçıklayan Aktürk, teklifin bakanlığınilgili birimlerince değerlendirme veincelemeye alındığını söyledi.

n akTÜrk, Eurofihgter uçakları konu-suna yönelik ise “Bakan Yaşar Gü-ler’in ziyaretteki gündem başlıkların-dan biri de Eurofighter konusu ol-muştur. Eurofighter konsorsiyumu ül-kelerinden Almanya’nın bu konudakiolumlu yaklaşımı beklenmektedir. İn-giltere ve üretici firma temsilcileri ileteknik görüşmelere devam edilmek-tedir” açıklamasını yaptı. / 6’Da

Gazze'de 
13 cocuk 
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Terörist İsrail ordusununun insani yardım girişini engellemesi nedeniyle insani felakete sebep olduğu Gazze’nin kuzeyindeki Kemal Advan Hastanesinde 13 çocuk açlıktan hayatını kaybetti
AÇ BIRAKMA SAVAŞI BAŞLATTI

n İşGalCİ İsrail, 4 aydan uzun süredir Gazze’ye sal-dırılarını sürdürüyor. Kente insani yardım girişinide engelleyen İsrail’in sebep olduğu yetersiz bes-lenme nedeniyle 13 Filistinli çocuk hastanede ha-yatını kaybetti. Yaşananlar karşısında dünya ül-keleri yine sessizliğe bürünürken, Gazze SağlıkBakanlığı Sözcüsü Eşref el-Kudra, “İşgalci İsrail,yeni bir savaş başlattı, o da aç bırakma savaşıdır.İsrail’in aç bırakma savaşı neticesinde ölenlerinsayısı çocuklar arasında artıyor ve yoğun bakım-da açlık nedeniyle ölüm riskiyle karşı karşıya ka-lan çok sayıda çocuk var” açıklamasını yaptı.
BEBEKLER BESLENEMİYOR

n uluslararası kuruluşların ısrarına rağmen İs-rail’in insani yardım kuruluşlarının yardım ulaş-tırma çabalarını engellediğini vurgulayan Kudra,“Özellikle Kemal Advan Hastanesinin hizmet dışıkalmasının ardından Gazze’nin kuzeyindeki sağ-lık sistemi tam anlamıyla yetersiz durumda” ifa-desine yer verdi. İsrail’in zorla aç ve susuz bırak-tığı Gazze’de anneler, yetersiz beslenme nedeniy-le bebeklerini emziremiyor. Anne Ummu Mahmudyemek bulamadığı için günlerdir açlık çekiyor. Bunedenle de bebeğin vücut fonksiyonlarında farkedilir düzeyde bozulmalar görülüyor. / 7’DE

n İsraİl güçleri, işgal altındaki BatıŞeria’nın Eriha kentine askeri işmakineleriyle baskın düzenledi.İsrail askerleri, Duyuk köyündekibir ev, birkaç tesis ve duvarı ‘ruh-satsız’ inşa edildikleri gerekçesiy-le yıktı. Yıkıma tepki gösteren köysakinleri ile İsrail askerleri arasın-da çıkan arbedede Filistinli genç-leri dağıtmak için göz yaşartıcıgaz bombası kullanıldı.
n köy sakinlerinden Filistinli Mu-hammed Ali, 30’dan fazla evinruhsatsız olduğu iddiasıyla yıkımtehdidi altında olduğunu söyledi.Ali, Tel Aviv yönetiminin Filistinlivatandaşlara baskı aracı olarakkullandığı yıkım uygulamalarınıartırdığını belirtti.

nTErörİsT İsrail’in ağır bombardımanı altındaki Gazze’de-ki Sağlık Bakanlığı, Gazze’nin kuzeyinde bulunan KemalAdvan Hastanesi’nin de son olarak hizmet dışı kaldığı be-lirtildi. Açıklamada, akaryakıt bulunamayan ve jeneratör-leri çalıştırılamayan hastanedeki faaliyetlerin tamamendurması nedeniyle Gazze’nin kuzeyinde yaşayanlara her-hangi bir sağlık hizmeti sağlanamadığı bildirildi. / 7’DE
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İsrail yardım
bekleyenleri

vurdu104 ölü İşgalci İsrail ordusu, Gazze’de yardım bekle-yen insanları hedef aldı.Gıda yardımı bekleyen Filistinlilere yönelik yapılan saldırıda 104 kişi hayatını kaybetti, 760’danfazla kişi ise yaralandı

Batı Şeria'da da zulüm

nCumhur İttifakı’nın İstanbul Büyük-şehir Belediye (İBB) Başkan adayıMurat Kurum, Bağcılar Halk Sarayın-daki Yozgatlılar Buluşması’nda tümbirikim ve tecrübeleriyle “Sadece İs-tanbul” dediklerini aktardı. “İstan-bul’un sorunlarına odaklanıyoruz”diyen Kurum, “İstanbul’un problem-lerini çözmek için liyakatli kadroları-mızla geliyoruz” şeklinde konuştu. 

n kurum, şöyle devam etti: “Bizi ara-yanlar bundan sonra İstanbul’da650 bin konutun inşasını yaparkenbulacaklar. Bizi arayanlar gençleri-mize, çocuklarımıza yeni bir gelecek,yeni bir umut, yeni bir şehir inşasıgerçekleştirirken bulacaklar. Çizme-lerimizi giyeceğiz, baretimizi takaca-ğız, mavi montumuzu geçireceğiz ve39 ilçe için çalışacağız.” / 6’Da

İstanbul'un 
39 ilçesi için
çalışacağızİBB Başkan adayı Kurum, Yozgatlılar Buluşması’nda konuştu. Kurum, “Çizmelerimizi giyeceğiz, baretimizitakacağız ve İstanbul’un 39 ilçesi için çalışacağız” dedi

n TÜrk-İş’İn, çalışanların geçim koşullarını ortaya koymakve temel ihtiyaç maddelerindeki fiyat değişikliğinin ailebütçesine yansımalarını belirlemek için her ay yaptığı ‘Aç-lık ve Yoksulluk Sınırı Araştırması’nın Şubat 2024 sonuç-ları açıklandı. Açlık sınırı 16 bin 257 lira olurken, yoksul-luk sınırı 52 bin 954 liraya çıktı. Gıda enflasyonu şubattaaylık yüzde 8,03, 12 aylık yüzde 72,49 ve yıllık ortalama77,20 olarak hesaplandı. Veri son 5 ayın en yüksek sevi-yesi olarak kaydedildi. / 5’TE

Gıda enflasyonu 
5 ayın zirvesinde

2023'te hissedilen 
enflasyon yüzde 106

n Dİsk Araştırma Merkezi (DİSK-AR) sonzamanlarda kamuoyunda tartışılan his-sedilen (algılanan) enflasyona ilişkin de-taylı veriler paylaştı. Yüksek enflasyongündelik hayatın her noktasında ağır birşekilde hissediliyor. DİSK-AR, 2023’teaçıklanan tüketici enflasyonu ortalamayüzde 53,4 iken hissedilen enflasyonyüzde 106,9 olarak açıkladı. / 5’TE

Ekonomi 
yüzde 4,5 
büyüdü

nTürkiye İstatistik kuru-
mu (TÜİk), ekonomiye
dair büyüme rakamla-
rını açıkladı. Türkiye
ekonomisi geçen yıl
yüzde 4,5 büyüme gös-
terdi. 2023’e ilişkin üre-
tim yöntemiyle hesapla-
nan Gayri safi yurt İçi
hasıla (Gsyh) sonuçla-
rına göre, Türkiye eko-
nomisi geçen yıl yüzde
4,5, 2023'ün son çeyre-
ğinde de yüzde 4 büyü-
me kaydetti. / 5’TE

ABD'nin F-16 kabul 
mektubu Ankara'da

n rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin, yıllıkulusa sesleniş konuşmasını yaptı. Rus lider,NATO askerlerinin Ukrayna’da konuş-lanması tartışması hakkında şunlarısöyledi: “İşgalciler için sonuçlar dahatrajik olacak, topraklarındaki he-defleri vurabilecek silahlarımızvar. Nükleer çatışma tehlikesiolduğunu anlamıyorlar mı?”

Vesayete 
karşı dimdik 

ayakta durduk
n Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 31 Mart se-çimleri kapsamında Aydın mi-tinginde konuştu. Erdoğan’ınaçıklamaları şöyle: “Milletimi-zin desteğiyle birçok badireyiaştıkça önümüze yeni yeni en-geller çıkardılar. Gezi olayla-rıyla sokakları karıştırmayaçalıştılar. 15 Temmuz’da mil-letimize silah çektiler, kandöktüler. Vesayete karşı dim-dik ayakta durduk.” / 6’Da
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21 MART 2024 CUMASAĞLIK

BAYıNdır Sağlık Grubu açıklamasına göre,her yaştan birey için önem taşıyan işitme, özellik-le çocuk gelişiminde büyük rol oynuyor. Erkendönemde işitmeyen bireylerin, (işitme uyarısı ol-madığı sürece) beyinlerindeki işitme merkezleri-nin nöral yapılarının gerilemesi sonrasında, geçyaşlarda işitme tekrar kazanılamıyor. İşitmesisağlanamayan bebekler konuşmayı da öğrenemi-yor ve hayatını engelli olarak sürdürüyor. Bu ne-denle çok erken yaşlarda işitme durumunun tes-pit edilerek, işitmeyi sağlayıcı yöntemlerin uygu-lanması, çocuklara geleceklerinin kazandırılmasıanlamına geliyor. Açıklamada görüşlerine yer ve-rilen Bayındır Söğütözü Hastanesi ve Bayındırİçerenköy Hastanesi Kulak Burun Boğaz Baş veBoyun Cerrahisi Bölüm Başkanı Prof. Dr. Özgir-gin, bebeklik döneminde karşılaşılan işitme ka-yıplarının tedavi edilebileceğini bildirdi.Özgirgin, genetik faktörler, anne ile babanınakrabalığı, annenin hamilelik sırasında hastalıkgeçirmiş olması, zor geçen bir doğum, hayatın ilkgünlerinde geçirilen ağır bir enfeksiyon ya da me-nenjit bebeğin işitme kaybına neden olabildiğiniifade ederek, sözlerini şöyle sürdürdü: "Bu gibidurumların erken saptanması ise büyük önem ta-şıyor. İşitme kayıplı bebeklerin en geç 6 aylıkkencihazlandırılması gerekiyor. Böylece, cihaz aracılı-ğı ile gelen uyarılar beynin işitme merkezindekinöral yapıları besleyebiliyor ve atrofi oluşmadanaktif bir şekilde işitme fonksiyonlarını sürdürebi-liyor. İleri seviyede işitme kaybı olan bebeklerde,iç kulağa yerleştirilen kohlear implant ise hayatınseslerini duymalarına yardımcı oluyor. Kohlearimplant sadece bebeklerde değil, ileri yaşlarda dakullanılabiliyor. 3-4 yaş itibarıyla çocuklarda gö-rülen işitme konusundaki esas sorunun orta ku-lakta sıvı birikmesi oluşturuyor. Orta kulaktakisıvı birikimi çocukların sık geçirdikleri üst solu-num yolu enfeksiyonları sonucunda, orta kulakhavalanmasının bozulması, burun ve geniz boşlu-ğundan enfeksiyonun östaki vasıtasıyla orta kula-ğa yerleşmesi sonucu ortaya çıkıyor."Prof. Dr. Özgirgin, zamanında ve iyi tedavi edi-lemeyen ya da çok dirençli olabilen bu enfeksi-yonların, orta kulakta kalıcı sıvı birikimlerine yolaçabildiğini, bunun da çocuklarda yaklaşık yüzde40 civarında bir işitme kaybı nedeni olduğunu,eğitim öğretim aşamasındaki bahsi geçen çocukpopülasyonunda bu yüzde kaybı bile çocuğun ge-lişimini çok olumsuz etkilediğini aktardı. (AA)

nNUr BATU
UYkU, vücudun dinlenerek ve yeni güne hazırla-narak geçirdiği toparlanma süreci olarak biliniyor.Kaliteli bir uykunun ardından güne daha dinç veenerjik başlanılabiliyor. Gün içinde öğrenilen bilgileruzun dönem hafızaya uyku sırasında yerleştiriliyor.Ancak günlük hayatta uyku kalitesinin düştüğü za-manlar da olabiliyor. Özellikle stresli dönemlerdeuyku kalitesi düşüyor ve uyumakta zorluk çekilebili-yor. Kalitesiz uyku da çeşitli sağlık sorunlarına zeminhazırlayabiliyor. Memorial Bahçelievler HastanesiUyku Merkezi’nden Göğüs Hastalıkları Uzmanı Prof.Dr. Sinem İliaz, kalitesiz uykuyla ilgili bilgi verdi.  

Kalitesiz uyKu vücudu yoruyor Kalitesiz uyku, süre olarak yetersiz olan, kalitesizveya dinlendirici olmayan uyku olarak tanımlanabil-mektedir. Uyku kalitesini düşürmemek için dikkatedilmesi gereken bazı noktalar bulunmaktadır. Çokgeç yatılmamalı, yatmaya yakın zamanda alkol, çayveya kahve tüketilmemelidir. Çay ve kahve uyarıcı ol-duğundan uykuyu geciktirmekte, alkol ise uykununyapısını bozarak dinlendirici olmasını engellemekte-dir. Yatakta yeterince uzun zaman geçirildiği haldeuykuyu başlatamama veya gece çok sık uyanma du-rumu, uykuyu kalitesiz hale getirmektedir. Kişi uyan-dığını fark etmediği halde uykuyu derinleştirememişve sık uyanmalar nedeniyle yeterince dinlendirici biruyku uyuyamamış olabilir. Uykuda sık tekrarlayansolunum durması veya yüzeyelleşmesi de uykunun

derinleşmesini ve dinlendirici olmasını engellemek-tedir. Uyku çocukların gelişiminde büyük katkı sağla-maktadır. Yenidoğan döneminde bebekler uyku ilebüyümektedir. Her uyku evresi sonrası bebek enerji-sini toplamakta ve yorulup tekrar uyumaktadır. Uykuihtiyacı yaş aldıkça azalmaktadır. Erişkin bir insanınortalama 7-8 saat uykuya ihtiyacı olabilmektedir. Busüre kişiden kişiye değişiklik gösterebilmektedir.Günlük işleyişi sağlayabilmek için günde 10 saat uyu-ma ihtiyacı olan insanlar olduğu gibi, 5-6 saat uykuile çok rahat eden bireyler de bulunmaktadır. 
Kaza ve hastalıK risKi artıyorEğer yeterli ve kaliteli şekilde uyunmazsa bağı-şıklık sistemi zayıflamakta ve vücut enfeksiyonlaraaçık hale gelebilmektedir. Bu nedenle sık sık hasta-lıklar ortaya çıkabilmektedir. Uykuda nefes durmala-rı ile karakterize bir hastalık olan uyku apne sendro-mu varsa ve tanı konup, tedavisi başlanmazsa bu dagündüz aşırı uykulu olma hali nedeniyle trafik ve işkazalarına, kontrolünde zorluk çekilen yüksek tansi-yon ve ritim bozukluğuna neden olabilmektedir. Busebeple uyku bozukluklarının tedavisi vakit kaybe-dilmeden gerçekleştirilmelidir. Bu konu ile ilgili ola-rak uyku bozuklukları konusunda uzman ekipleringörev aldığı uyku merkezlerinde uyku testleri yapıl-makta ve gerekli tedavi planlaması kişiye özel olarakyapılmaktadır. Uyku kalitesini yükseltmek için bun-lara dikkat edin:

1. Erişkinler için gerekli olan 7-8 saat uykuyu

alabilmek için saat geç olmadan yatılmalıdır. 
2. Yatılan oda gündüz havalandırmalı, yatak çar-şafları sık değiştirilmeli ve çok dar olmayan rahat kı-yafetlerle uyunmalıdır.
3. Odanın sessiz ve karanlık olması uykuya dal-mayı ve melatonin salınımını kolaylaştırmaktadır.Kişi eğer bir ışık kaynağına ihtiyaç duyarsa direktyüze yansımayacak şekilde ışıklandırma yapılmalıdır.
4. Yatma saatine yakın çok sıvı almak, alkol, çay,kahve tüketilmesi uyku kalitesini bozacağından tav-

siye edilmemektedir.
5. Yatmaya gitmeden önce beyaz ışık kaynağı de-nilen akıllı telefon, tablet ve TV ile uzun zaman geçir-mek de uyarıcı olacağı için önerilmemektedir. 
6. Horlama, tanıklı apne, gündüz aşırı uyku haliveya sabah dinlenmemiş uyanma gibi şikayetler var-sa, uyku apne sendromu açısından değerlendirilmeküzere uyku apne polikliniklerine başvurulması tanıkonulması ve tedavinin başlanması açısından yararlıolacaktır.  

Uyku kalitesini artırmak
için altı önemli öneri

SİNEM İLİAZ

n SErrA kArAÇAM
HALk arasında bağırsak kanseri olarak bilinenkolon kanseri kadınlarda ve erkeklerde en sık görü-len kanserler arasında 3. sırada yer alıyor. Tüm dün-yada kanserlere bağlı ölümler arasında 2. sırada bu-lunan kolon kanseri, kalın bağırsağın iç yüzeyini sa-ran mukozalardaki hücrelerin kontrolsüz çoğalma-sıyla oluşuyor. Bu nedenle kalın bağırsakta polip var-lığının erken dönemde tespit edilmesi tedavide başa-rı şansını artırabiliyor. Memorial Şişli Hastanesi Ge-nel Cerrahi Bölümü’nden Prof. Dr. İlknur ErenlerBayraktar, “1-31 Mart Kolon Kanseri FarkındalıkAyı”nda kolon kanserinin nedenleri, belirtileri ve te-davi yöntemleriyle ilgili bilinmesi gerekenler hakkın-da bilgi verdi. Kalın bağırsağın iç yüzeyinde bulunanmukozalardaki hücrelerin kontrolsüz çoğalmasıylaoluşan kanser tümörleri çoğunlukla hiçbir belirtivermeden ilerlemektedir. Sinsice ilerleyen kolon kan-seri risk faktörleri, bir kişide kanser geliştirme riski-ni artırmaktadır. İleri yaşlarda, erkeklerde, aile hika-yesi olanlarda, adenomatöz polipleri olanlarda, 2.başka bir kanseri olanlarda, ailesel bazı hastalık sen-dromu olanlarda, iltihabi bağırsak hastalıkları olan-larda, hareketsiz olanlarda, aşırı kilolu olanlarda, si-gara içenlerde, çok miktarda kırmızı et ve işlenmişgıda tüketenlerde kolon kanseri riski artmaktadır.

Kilo KaybıNı hafife almayıNKolon kanseri belirtileri birçok farklı kanser ol-

mayan hastalıkta da görülebilir. Kolon kanserininbelirtileri kanserin bağırsaktaki yerleşim yerinegöre de değişiklik gösterebilir. Bu nedenle aşağıdabelirtilerin görülmesi durumunda hastanın mutlakabir hekime başvurması gerekir;• Bağırsak alışkanlıklarının değişmesi•  İshal• Ağrılı defekasyon yani dışkılama• Dışkıda görülen kan• Açıklanamayan kilo kaybı• Demir eksikliği anemisi• Kronik yorgunluk
KoloNosKopiyi ihmal etmeyiNSağlıklı kişilerin 40 yaşından sonra mutlaka tara-ma yaptırması gerekir. Ancak ailesinde ya da kendi-sinde kanser öyküsü olanlar, polip, ailede genetik ge-çişli sendromları olanlar, inflamatuvar bağırsak has-talığı öyküsü olan bireylerin taramaya daha erkenbaşlaması önerilir. Tarama için rektal muayene, Gai-tada gizli kan (GGK) analizi, kolonoskopi, sigmoidos-kopi, fekal DNA testi, BT kolonoskopi yapılır. 40’lıyaşlarda yıllık rektal muayene ve GGK testi ile başlar.50 yaşından sonra 5 yılda bir sigmoidoskopi veya 10yılda bir kolonoskopi yapılması gerekir. Ayrıca bazıkan tahlilleri ve tümör belirteçleri denilen biyokim-yasal belirteçlere de bakılır. Hastalara göre istenentetkikler değişebilir. Bazen birkaç yöntem aynı andakullanılabilmektedir. Kanser tanısının erken dönem-

de konulması tedavinin planlamasıve başarısı açısından çok önemlidir.Kanser tanısı konulduktan sonrahayatta kalma oranlarını verir. Buoranlar hastalığın evresine göre değişir. Erken evre,lokalize hastalıkta bu oran % 90’nın üzerindedir.  Bunedenle kolorektal kanser taraması çok önemlidir.Hastalığa erken tanı konulup, tedavi edilmesine ola-nak sağlar. Kolorektal kanser tedavisi; genel cerrahi,medikal onkoloji, radyasyon onkolojisi, patoloji, rad-yoloji ve gastroenteroloji uzmanlarından oluşanmultidisipliner bir ekip tarafından belirlenir. Tedaviseçenekleri hastalığın evresi ve hastanın genel sağlıkdurumuna göre değişiklik gösterebilir Bu tedavi se-çenekleri; cerrahi, kemoterapi, radyoterapi, immu-noterapi uygulamaları olabilmektedir. Kanserin ev-resi, vücuda yayılımı, hastanın yaşı ve başka sağlıksorunlarına göre bu tedavi yöntemleri tek tek veyakombine edilerek uygulanabilmektedir.
yaşamıNızı sağlıKlı hale getiriNKolon kanseri ile mücadelede tarama programla-rının dışında bazı önlemlerin alınması da faydalı ola-caktır. Sağlıklı beslenme ve düzenli fiziksel aktiviteyeönem verilmelidir. Kolon kanseri riskini en aza indir-mek için doymuş yağ oranının azaltıldığı bitkisel liforanı yüksek yiyeceklerin tercih edilmesi, günde enaz yarım saat egzersiz yapılarak sigara ve alkoldenuzak durulması gerekir. 

Kolon kanserinden korunmak
için bilmeniz gerekenler

nESMA ÇOĞALTAY
TürkiYE’dE tüm yaş grupları için değerlendiril-diğinde her iki ölümden birinin kalp ve damar has-talıkları nedeniyle gerçekleştiğini, üstelik bu erkenölümlerin yüzde 80’inin önlenebilir nitelikte olduğu-nu vurgulayan Anadolu Sağlık Merkezi KardiyolojiUzmanı Dr. Nermina Alagiç, “Kalp ve damar hastalık-larının gelişiminde kuşkusuz pek çok faktörün rolüvar. Özellikle diyabet, hipertansiyon, yüksek koleste-rol, tütün ürünleri kullanımı ve ileri yaş ana risk fak-törleri arasında. Ayrıca erken yaşta kalp ve damarhastalık öyküsünün bulunması, fiziksel hareketsizlik,obeziteye yol açabilen sağlıksız beslenme gibi riskfaktörleri de kalp-damar hastalıkları için önemli”dedi. ABD’de 20 yıldan uzun süredir takip edilen49.255 erkek hastayla yapılan bir çalışmaya göre,aile risk faktörü olan ve olmayan hastalar karşılaştı-rıldığında, aile üyelerinde 50 yaş öncesi kalp ve da-mar hastalık öyküsü olan grupta, aile risk faktörü ol-mayan gruba kıyasla yüzde 50 oranında daha yük-

sek kalp ve damar hastalığı gelişme riskinin görül-düğünü dile getiren Kardiyoloji Uzmanı Dr. NerminaAlagiç, “Aile bireyleri ne kadar erken yaşta kalp krizi,stent veya bypass öyküsüne sahipse hastanın riskide buna paralel olarak artıyor” diye konuştu. Aileselyüksek kolesterolün genetik olduğunu, belirgin yük-sek kolesterol seviyelerinin izlendiği ve kalp kriziriskinin yüksek olduğu bir hastalık olduğunu ifadeeden Dr. Alagiç, “Bu sorunu yaşayan kadınların yüz-de 30’u 60 yaşına kadar; erkeklerin ise yüzde 50’si50 yaşına kadar kalp krizi geçiriyor. Bir diğer yandanailesel hiperlipidemisi olan kişilerde erken tanı vetedavi ile koroner arter hastalığını yüzde 80 oranlaazaltmak mümkün. Bu nedenle ileride kalp krizi ge-çirme riskini azaltmak adına olası risk faktörleri içinkoruyucu önlemlerin alınması önemli. Alınacak ko-ruyucu önlemler hastanın risk faktörlerine ve sahipolduğu riske bağlı olarak değişiyor. Bu, sadece yaşamtarzı değişikliği olabilirken bazen de buna ek olarakilaç başlamayı içerebiliyor” şeklinde konuştu.Kalp ve damar hastalıklarıyla mücadelenin teme-lini kardiyovasküler hastalık risk faktörlerinin tespitive risklere karşı önlem alınmasının oluşturduğununaltını çizen Kardiyoloji Uzmanı Dr. Nermina Alagiç,

“Fakat önlem ve tedaviden ne kadar yarar elde edile-ceğini belirleyen en önemli faktörlerden biri erkentanı. Kalp ve damar hastalıklarının oluşmasına se-bep olan risk faktörlerinin araştırılması ve etkisinindaha kolay anlaşılabilir hale gelmesi amacıyla çeşitliskorlama sistemleri mevcut. Örneğin bireylerin kalpve damar hastalıkları risklerini belirlemek için kulla-nılan, 12 Avrupa ülkesinin çalışmalarından elde edi-len verilerin incelenmesiyle oluşturulan risk skorla-masında, kişiye ait farklı parametrelere bakılarak 10yıllık risk düzeyi belirlenebiliyor. Dolayısıyla 40-69yaşları arasında olup görünürde sağlıklı kişilerde 10yıllık ölümcül ve ölümcül olmayan kalp hastalıklarıy-la karşılaşma riski ölçülebiliyor. Yükselmiş riske sa-hip olmak maalesef kalp krizi, inme, kalp yetmezliğive diğer sorunlara dair risklerin arttığını gösteriyor.Risk belirlemede ve tanıda kullanılan ana görüntüle-me yöntemleri arasında koroner arter kalsiyum sko-ru, kontrastlı bilgisayarlı tomografi, koroner anjiyo-grafi, karotis ultrasonu ve ekokardiyografi var. Amaç,önleyici müdahalelerden en fazla yararlanması gere-ken riski yüksek kişileri belirlemek. Özellikle belirti-lerin olmadığı bireylerde riskin ölçülmesi, korunmaaçısından çok önemli” hatırlatmasında bulundu. 

Kalp hastalığı riskini
azaltmak mümkün

Kalp ve damar hastalıkları erkeklerde40’lı yaşlardan itibaren, kadınlarda isedaha çok menopoza girdikten yaklaşık5-6 yıl sonra gelişiyor. Kalp hastalığıriskinin yaş ilerledikçe arttığını vurgu-layan Anadolu Sağlık Merkezi Kardiyo-loji Uzmanı Dr. Nermina Alagiç, “Alına-cak bazı önlemlerle bu riski düşürmekmümkün” açıklamasında bulundu

İşitme kaybının
erken teşhisi 

çocuk gelişiminde
büyük önem taşır
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adana'da İl Emniyet Müdürlüğü Kaçakçı-lık ve Organize Suçlarla Mücadele (KOM) Şu-besi ekipleri, eşi Hicran B.’nin üzerine ilaç satışve dağıtım şirket kuran Erdal B.’nin, usulsüzyollarla temin ettiği kanser, insülin, antibiyotikve alerji ilaçlarını, yurt içi ve dışında sattığınıtespit etti. Ekipler, Erdal B.’nin Seyhan ilçesiAydınlar Mahallesi’ndeki bakkal dükkanınaoperasyon düzenledi. Adreste yapılan arama-da çoğunluğu kanser tedavisinde kullanılan 35bin 206 kutu ilaç ele geçirildi. Soğuk hava de-posunda muhafaza edilmesi gereken ilaçların,rastgele kutularda saklandığı saptandı.Satış hazırlığı yapıldığı belirlenen ilaçlarael konurken, şüpheliler de gözaltına alındı. İlSağlık Müdürlüğü ekiplerince incelemeye alı-nan ilaçların, önemli bir bölümünün farklıdevlet hastanelerine ait olduğu belirlendi. İlaç-ların, hastanelerden kim tarafından ve nasıl çı-kartıldığının tespit edilmesi için de çalışmabaşlatıldı. Emniyete götürülen ve işlemlerininardından adliyeye sevk edilen Erdal B. ile Hic-ran B., çıkarıldıkları mahkemece adli kontrolkararı ile serbest bırakıldı.

çocuKların fi-ziksel, duygusal veyapsikolojik şiddetemaruz kalması, uzunvadeli ve derin etki-ler bırakabilen ciddibir sorundur. Şidde-tin, çocukların fiziksel sağlığına zararvermesinin yanı sıra, duygusal ve biliş-sel gelişimlerini de olumsuz yönde et-kileyebileceği bilinmektedir.1. Duygusal ve Psikolojik Etkiler:Şiddete maruz kalan çocuklar, genellik-le güvensizlik, kaygı, depresyon ve öfkegibi duygusal sorunlarla karşılaşırlar.Bu çocuklar, yaşadıkları travmatik de-neyimler nedeniyle kendilerini değer-siz veya çaresiz hissedebilirler. Bu du-rum, özsaygılarını ve özgüvenleriniolumsuz yönde etkileyebilir ve gele-cekteki ilişkilerinde sorunlar yaşama-larına neden olabilir.2. Sosyal Etkiler: Şiddete maruzkalan çocuklar genellikle izole olmaeğilimindedirler. Yaşadıkları travmanedeniyle diğer insanlarla ilişki kur-maktan çekinebilirler veya ilişkilerin-de sorunlar yaşayabilirler. Bu durum,çocuğun sosyal becerilerinin gelişiminiengelleyebilir ve arkadaşlık ilişkilerin-de zorluklar yaşamasına neden olabi-lir. 3. Bilişsel Etkiler: Şiddetin yoğunolduğu ortamlarda yetişen çocuklar,dikkatlerini toplama ve odaklanma ko-nusunda zorluklar yaşayabilirler. Budurum, akademik başarılarını olumsuzyönde etkileyebilir ve eğitim hayatla-rında başarısızlıkla sonuçlanabilir. Ay-rıca, şiddetin yoğun olduğu ortamlardayetişen çocuklar genellikle problemçözme ve karar verme becerilerinde deeksiklikler yaşayabilirler.4. Fiziksel Etkiler: Fiziksel şiddetindoğrudan sonuçları arasında yaralan-malar, sakatlıklar ve hatta ölüm bulun-maktadır. Bununla birlikte, kronikstres ve travma, çocukların bağışıklıksistemini zayıflatabilir ve uzun vadedeciddi sağlık sorunlarına yol açabilir.5. Davranışsal Etkiler: Şiddet gö-ren çocuklar, genellikle kendilerini sa-vunmak için agresif veya saldırgandavranışlar sergileyebilirler. Ayrıca, iç-sel sıkıntılarını dışa vurmak için zararverici davranışlara da yönelebilirler, buda kendilerine veya başkalarına zararverebilecekleri anlamına gelir.Şiddetin çocuklar üzerindeki etki-leri ciddi ve uzun vadeli olabilir. Bu ne-denle, çocukların şiddetten korunmasıve sağlıklı bir ortamda büyümeleri içintoplum olarak üzerimize düşen so-rumluluğu yerine getirmeliyiz. Bu, ço-cukların fiziksel, duygusal ve psikolojikolarak sağlıklı bir şekilde gelişmelerineyardımcı olacak ve toplumumuzun ge-leceğini olumlu yönde etkileyecektir.

AMİNA GİDZEVA

Şiddetin Çocuk
Üzerine Etkileri

içişleri Bakanı Ali Yerlikaya, Aydın veHatay merkezli 9 ilde eş zamanlı düzenle-nen "Kafes-50" operasyonlarında, organizesuç örgütü üyesi 37 şüphelinin yakalandığı-nı bildirdi. Yerlikaya, sosyal medya hesabın-dan yaptığı paylaşımda, operasyonlar sonu-cu Hatay'da elebaşılığını B.Ç. ve M.Ç'nin, Ay-dın'da ise elebaşılığını Hüseyin Avni Demir-kol'un yaptığı 2 ayrı organize suç örgütü-nün çökertildiğini belirtti.Hatay Cumhuriyet Başsavcılığı ve Jan-darma Genel Komutanlığı KOM Daire Baş-kanlığı koordinesinde Hatay İl JandarmaKomutanlığınca yapılan çalışmalar sonucuHatay merkezli, Ankara, Adana, Manisa,Mersin, İstanbul, Konya ve Eskişehir'de dü-zenlenen operasyonlarda 28 şüphelinin ya-kalandığını anlatan Yerlikaya, Nazilli Cum-huriyet Başsavcılığı koordinesinde Aydın İlJandarma Komutanlığı tarafından 4 aydırdevam eden takip sonucu, Kuyucak, Nazilli,Karacasu ve Buharkent ilçelerinde yapılaneş zamanlı operasyonlarda ise "uyuşturucumadde ticareti" suçunu örgütlü olarak işle-yen, elebaşılığını Hüseyin Avni Demirkol'unyaptığı suç örgütü üyesi 9 şüphelinin yaka-landığı, 2'sinin tutuklandığı ve 7'sinin adliişlemlerine devam edildiği bilgisini paylaştı.Hatay'daki, organize suç örgütü üyesişüphelilerin, depremzedelere dağıtılmasıgereken ilaçları dağıtmadıkları halde sahteevrak ve faturalar ile dağıtılmış gösteripödeme aldıklarının tespit edildiğini kayde-den Yerlikaya, Türkiye İlaç ve Tıbbi CihazKurumu (TİTCK), Sosyal Güvenlik Kurumu(SGK) müfettişleri ve jandarma tarafındanyapılan analiz ve saha araştırmaları sonu-cunda yaklaşık 2 milyar 250 milyon liralıkkamu zararının oluştuğunun belirlendiğiniifade etti. Bakan Yerlikaya, operasyonlar so-nucu, 124 bin uyuşturucu hap, ruhsatsız ta-bancalar, muhtelif miktarda uyuşturucumadde, suçtan elde edilen taşınır ve taşın-maz varlıklar ile çok miktarda döviz veTürk Lirasına el konulduğunu bildirdi. (AA)

MKe Ankaragücü-Çaykur Rizes-por maçının sonunda hakem HalilUmut Meler'e saldıran, aralarında eskiAnkaragücü Kulübü Başkanı FarukKoca'nın da bulunduğu 4 sanığın yar-gılandığı davanın görülmesine devamedildi. Ankara Batı 3. Asliye Ceza Mah-kemesi'ndeki duruşmaya, müştekiHalil Umut Meler ile tutuksuz sanıklarFaruk Koca, Kenan Çelikkaya ve ŞahinYunus Şahin katılmazken, tutuksuzsanık Osman Erkam Can ile avukatlarsalonda hazır bulundu. Hakim, Me-ler'in Adli Tıp Kurumundan istenenraporunun dava dosyasına gelmediği-ni bildirdi. Söz alan sanık Can, seyir-den men yasağının kaldırılmasını ta-lep etti. Can'ın avukatı da müvekkili-nin Ankaragücü futbol takım sorum-lusu olduğunu, işi gereği müsabakala-ra katıldığını anlattı.Avukat, "Müvekkilim hakkında se-yirden men yasağı vardır. Ancak ken-disi müsabakalarda seyirci olarak de-ğil, görevli olarak bulunmaktadır. Buyasak, işi bakımdan engel olmaktadır,

kaldırılmasını talep ediyoruz." dedi.Koca'nın avukatı da bir sonraki celsetanıkların dinlenmesini istedi. Avu-katların ardından mütalaasını açıkla-yan Cumhuriyet Savcısı, kesin rapo-run tanzimi için Meler'in Adli Tıp Ku-rumundan istenen raporunun bekle-nilmesini talep etti. Daha sonra arakararı açıklayan mahkeme, Meler hak-kındaki kesin raporun tanzimi içinAdli Tıp Kurumundan istenen raporu-nun beklenilmesine karar verdi.Can'ın, seyirden men yasağının kaldı-rılması talebinin reddedildiği duruş-maya, 26 Haziran'da devam edilecek.
iddianaMeden: Meler'in "müş-teki", eski Ankaragücü Kulübü Başka-nı Faruk Koca, Kenan Çelikkaya, Os-man Erkam Can ve Şahin Yunus Şahin"şüpheli" sıfatıyla yer aldığı iddiana-mede, Koca'nın, "kişiyi yerine getirdiğikamu görevi nedeniyle spor alanındakemik kırığı oluşturacak şekilde kas-ten yaralama" suçundan 3 yıl 4 aydan10 yıl 1 ay 15 güne, "tehdit" suçundan6 aydan 2 yıla, "Sporda Şiddet ve Dü-

zensizliğin Önlenmesine Dair Kanun'aaykırılık"tan ise 3 aydan 1 yıla kadarhapsi veya adli para cezasına çarptırıl-ması talep edildi. İddianamede, Çelik-kaya ve Şahin'in, "kişinin yerine getir-diği kamu görevi nedeniyle spor ala-nında kemik kırığı oluşturacak şekildekasten yaralama" suçundan 3 yıl 4 ay-dan 10 yıl 1 ay 15 güne kadar hapsi,"Sporda Şiddet ve Düzensizliğin Ön-lenmesine Dair Kanun'a aykırılık" su-çundan da 3 aydan 1 yıla kadar hapsiveya adli para cezasına çarptırılmalarıistendi. Can hakkında ise "kişiyi yerinegetirdiği kamu görevi nedeniyle sporalanında kemik kırığı oluşturacak şe-kilde kasten yaralamaya teşebbüs" su-çundan 6 aydan 1 yıl 6 aya, "SpordaŞiddet ve Düzensizliğin ÖnlenmesineDair Kanuna aykırılık" suçundan da 3aydan 1 yıla kadar hapis veya adlipara cezası talep edildi. Şüphelilerhakkında ayrıca 6222 Sayılı SpordaŞiddet ve Düzensizliğin ÖnlenmesineDair Kanun'un 18. maddesi uyarıncaseyirden men yasağı istendi. (AA)

Gaziantep'in Şehitkamil ilçesiKarşıyaka Mahallesi'nde 19 yıldır ku-yumculuk yapan Mustafa Taner Ş. veHalil İbrahim Ş. isimli iki kardeş, iddiayagöre, sene başında iş yaptıkları 30 kişiyiarayarak ellerindeki altınları yatırımiçin getirmelerini ve bunun karşılığındada kısa sürede karla fazla altın verecek-lerini söyledi. Vatandaşların altınları ge-tirmesinin ardından kuyumcu kardeşlerortadan kayboldu. Kardeşlere uzun süreulaşamayan vatandaşlar dolandırıldık-larını fark ederek şikayetçi oldu. Olaylailgili çalışma yapan polis ekipleri, dolan-dırıcılık olayıyla ilgili iki kardeşi yurt dı-şına kaçmak üzereyken yakalayarakgözaltına aldı. Kardeşler tutuklanarakcezaevine gönderildi.Kuyumculuk yapan iki kardeşe ken-dilerinden çok güvendiklerini söyleyenmağdur vatandaşlar ise dolandırıldıkla-rı için üzgün olduklarını ifade ederekparalarının geri almak için yardım iste-di. Kuyumcu kardeşlerin iş yeri önündetoplanan mağdurlar, kayıp para ve altın-larının bulunmasını talep ediyor.
“BU KUYUMCULAR BENİM 
15 YILDIR ARKADAŞIM”30’dan fazla mağdurdan biri oldu-ğunu söyleyen Mehmet Alkan, “Bu ku-yumcular benim 15 yıldır arkadaşım.Devamlı alışveriş yaptığımız bir yer.Güvendiğimiz bir insandı. 1 yıldır

onunla iş yapıyorum. Son olarak Ocak2024’te benden para istedi. 'Nakit pa-ranı getir bende sana daha fazla parakazandırayım.' dedi. Ben de getirip 50tam altın parası verdim. 16 Ocak’ta be-nim paramı tekrar yatırdı. 2 gün sonratekrar aradı ve dedi ki, 'Para hala duru-yorsa getir sana 26 Ocak’ta 3 tane fazlaaltın vereyim'. Ben de tekrar verdim.Yaklaşık 3 haftadır iş yeri kapalı. Aradı-ğımızda bize babasının rahatsız oldu-ğunu ve İstanbul’da olduğunu söyledi.Fakat öyle bir şey yokmuş bizi dolandı-rıp kaçmış. 30 kişiden fazla vatandaştoplam 150 milyon TL dolandırıldı. Be-nim kaybım 750 bin TL.'' dedi. 20 yıldan fazladır tanıdığı kuyumcu-ları oğlu gibi sevdiğini belirten bir diğermağdur Mehmet Kaplan ise şöyle ko-nuştu: "Ben 20 yıldır bu insanlarla tanı-şıyorum. 4 yıldır beraber iş yapıyoruz.Evladım gibilerdi. Her zaman verdiklerisözde dururlardı. Bana 'Kredi çek.' de-diler. Ben de kredi kartlarımı verdimonları kullandılar. En son bir şeylerinters gittiğini anladığımda onlara benimkredi borçlarımı ödeyin ben hükümetleuğraştırmayın dedim. Ama hiçbir şeyiödemeden kaçıp gittiler. Benim 2 kilo-grama yakın altınımı dolandırdılar. Yet-kililerden hakkımızın onlardan alınıpbize tekrar verilmesini istiyoruz.''Kuyumcu kardeşlerin ailesine sesle-nen mağdur Gülseren Kaplıca da, “Oğlu-

mun sadece 35 tane altını vardı. Karde-şimin de 14 altını vardı. Bu kuyumcu 'Oaltınları bana verin, biz size daha fazlapara kazandıralım, 1 ay içerisinde sizetüm paranızı veririm.' dedi. Ama parala-rımızı aldı ve kayıplara karıştı. Çevredenduyduğumuza göre bu sadece bizi değil30’dan fazla kişiyi dolandırmış. Bu paraonun için harçlık olabilir ama fakirinserveti. Bunu ailesi duysun ve vicdanla-rının sesini dinleyip parayı gerigetirsin.'' ifadelerini kullandı.Kendinden şüphe edeceğini fakatdolandırıcı kuyumculardan şüphe etme-yeceğini söyleyen mağdur Vakkas Aksoy

ise, “Bu kuyumcu kardeşimizi ben 15yıldır tanıyorum. Uzun zamandır alışve-riş yaptığım bir yer. Neden buraya geti-rip mallarımızı verdik. Piyasadan dahauygun sayıyordu. Buranın en az 19 yıllıkesnafı. Kardeşiyle beraber yapıyorlar buişi. Biz de inandık güvendik. Çok efendi,çok dürüst bir tavırları vardı. Kendim-den şüphe ederdim o insandan şüpheetmezdim. Çıksın ve bizim mağduriyeti-mizi karşılasın. Onun içeride tutuklukalması bizim hiçbir işimize yaramaz.Biz sadece kayıplarımızı geri istiyoruz.Benim mağduriyetim toplam 670 gramaltın.” diye konuştu.

Kuyumcu kardeşlerden 
150 milyonluk vurgunGaziantep'te kuyumculuk yapan iki kardeş, onlarca kişiyi yaklaşık 150 milyon lira dolan-dırdı. Kaçmak isterken yakalanan kardeşler tutuklandı, iş yeri önünde toplanan mağdur-lar altın ve paralarını geri isterken 20 yıldan fazladır tanıdığı kuyumcuları oğlu gibi sev-diğini söyleyen mağdurlardan biri “Evladım gibilerdi. Bana 'Kredi çek.' dediler. Ben dekredi kartlarımı verdim onları kullandılar. 2 kilograma yakın altınımı dolandırdılar” dedi

Halil Umut Meler'e 
darp davası ertelendiKesin raporun tanzimi için hakem Meler’in Adli Tıp Kurumundan istenen rapo-runun beklenilmesine karar verilen duruşmaya, 26 Haziran’da devam edilecek

35 bin kutu ilaç 
bakkaldan çıktı

9 ildeki Kafes-50
operasyonlarında
37 kişi yakalandı
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41 MART 2024 CUMAANALİZ

İstanbul Medeniyet Üniversitesi Uluslararasıİlişkiler Bölüm Başkanı Prof. Dr. Özden Zeynep Ok-tav, İran'ın ABD üslerine saldırılarını ve ABD'ninbölgeden çekilme ihtimalini AA Analiz için kalemealdı.***Bu yıl gerçekleşen iki büyük saldırı, 7 Ekim2023'te Gazze'ye saldırılar ile başlayan sıcak ça-tışmanın bölgeye yayılma ihtimalini daha da güç-lendirdi. Bunlardan birincisi, 4 Ocak’ta en az 103kişinin öldüğü ve yüzlerce yaralının olduğu eskiDevrim Muhafızları Komutanı Kasım Süleyma-ni'yi anma törenindeki saldırıdır. İkincisi yineaynı ayda İran’a bağlı Şii milislerin üstlendiği Ür-dün'de Suriye ve Irak sınırlarına yakın bir bölge-de konuşlanan ABD üssü saldırısıdır. Bu iki olaysonrasında akıllara ilk gelen soru, İran'ın nedenABD üslerini vurduğudur. Daha önce de ABD üs-lerini vuran İran, bu sefer en az 3 ABD askerininöldüğü ve 25 askerin de yaralandığı saldırıyı üst-lenmemiş olsa da ABD’li yetkililer doğrudan İran’ıhedef alarak verecekleri karşılığın çok boyutlu,aşamalı olabileceğini ve zaman içinde sürdürüle-bileceğini söyledi. Diğer bir deyişle ABD, doğru-dan Tahran’ı hedef alan bir saldırı değil de dahageniş çaplı siber saldırılar ya da gizli operasyon-lar da dahil olmak üzere geniş bir kitleye yönelikbirden fazla saldırı planlıyor. Daha önce de ger-çekleştirilen Irak ve Suriye'deki ABD üslerine yö-nelik 100'den fazla saldırının aksine Kule 22’yeyapılan saldırıda ilk kez Amerikan askerinin kanı-

nın döküldüğü ve öncekilerde olduğu gibi kont-rollü bir çatışmanın çok ötesinde bir durum ya-şandığı pek çok analist tarafından belirtiliyor.
ABD üsleri neDen vurulDu?İran'ın neden ABD üslerini vurduğuna baka-cak olursak, öncelikli sebep enerjidir. Enerji bağla-mında İran’ın saldırılarının birincil hedefi ABD'yive ABD’nin yakın müttefiki İsrail’i bölgeden ötele-mek hatta ötekileştirmektir. Buna en çarpıcı ör-nek, İran'ın Mart 2023’te Çin’in arabuluculuğundaezeli düşmanı ve ABD’den en çok silah alan birenerji aktörü olan Suudi Arabistan ile yaptığı an-laşmadır. Bu anlaşma ile Çin, sembolik de olsaOrta Doğu’da diplomasi gücüyle iki düşman enerjiaktörünün arasında bir anlaşmaya varılmasınıgerçekleştirebilen bir süper güç oldu. Bir başkaörnek ise Gazze’de sürdürülen katliamın bir rö-vanşı olarak Kızıldeniz’de İran destekli Husilerin,enerji yollarını tehdit edercesine başta ABD tica-ret gemileri olmak üzere İsrail’in yanında yer alanülkelerin gemilerine gerçekleştirdiği saldırılardır.Bu saldırılar yüzünden giderek ABD ve İngilte-re’nin hedef tahtasına oturtulsa da İran, Gazzekatliamlarına Husiler aracılığıyla cevap verebilenbir aktör konumundadır. Böylece Tahran, nüfuzalanlarını sağlamlaştırırken İsrail’in bölgede özel-likle de Körfez’de etkinliğini öteleyebiliyor.
irAn neDen heDef tAhtAsınDA?İran, Çin’in denizlerdeki enerji rotaları üze-

rindeki kontrolü noktasında önemli bir aktör ol-duğu için de hedef tahtasında. Washington, Tah-ran’ı doğrudan vurmak gibi bir niyetinin olmadı-ğını bildirmişse de ABD’deki seçimler arifesinde-ki 3 Amerikan askerinin öldürüldüğü saldırı JoeBiden yönetimi üzerinde büyük bir baskı oluş-turdu. Diğer bir deyişle İran, son saldırıyla ABD içpolitikasında ortaya çıkan polarizasyonu ve yö-netim üzerindeki baskıyı oldukça artırdı. Dolayı-sıyla İran’ın saldırılarının bir başka nedeni hiçkuşkusuz siyasidir. Üçüncü bir neden ise 2020 yı-lından itibaren ABD tarafından İran’ın izole edil-mesidir. Sadece Kasım Süleymani ve Ebu Mehdiel-Mühendis suikastı ile değil, Fahrizade gibiisimlerin suikastıyla da İran istihbaratının zafiye-tini gözler önüne serilerek, İran’ın prestiji yaraalmıştır. Aynı zamanda, İsrail ile normalleşme sü-recini başlatarak, İsrail, Birleşik Arap Emirlikleri(BAE), Bahreyn ve olası İsrail-Suudi Arabistanyakınlaşmasıyla dönemin Trump yönetimi,İran’ın güneyden kuşatılmasını mümkün kıldı.
ABD nAsıl kArşılık verir?Sonuç olarak ABD, İran’a son saldırıdan sonranasıl bir karşılık verir sorusuna bakacak olursak,Foregn Affairs gibi Washington’ın sözcülüğünüyapan bir dergide ABD’nin Orta Doğu’da askerivarlığını zamana yayarak çekeceği haberleri ya-yınlandığı halde son gelişmeler bu haberi temel-siz kılıyor. ABD’li yetkililerin demeçlerine veAmerikan yayın organlarının haberlerine daya-narak gelecek projeksiyonu yapmak yanıltıcı ola-

caktır. ABD’de yapılacak seçimler sonucunda De-mokrat ya da Cumhuriyetçi hiç fark etmeksiziniktidara gelecek hükümetin bölgede yatıştırıcıpolitikalardan ziyade şahin politikalar izleyeceğiolasılığı göz ardı edilmemelidir. Şahin politikalarizleme olasılığının bazı sebepleri vardır. Birincisi,Çin’in ABD’yi yerinden sarsacak güç olmakta hız-la ilerlediği algısı ABD’de halihazırda hakimdir.İkincisi, İran’ın Çin’in Orta Doğu’ya ve enerji yol-larına hakim güç olmasında rol oynayabilen biraktör olarak görülmesidir. Üçüncüsü ise İsrail’inGazze’de gerçekleştirildiği katliamlardan sonraİran’ın yükselen prestiji ve Lübnan, Yemen veIrak’ta nüfuz alanlarını tahkim etme olasılığıdır.Yukarıda da belirtildiği gibi her ne kadar ABDDışişleri Bakanı Antony Blinken, İran’a verilecekkarşılığın çok boyutlu, aşamalı ve uzun süreli ola-cağını belirttiyse de çatışma ortamının alevlen-mesi ve Lübnan gibi ülkelere yayılması Gazzekatliamların devam ettiği bir süreçte olasılıklardahilindedir. Bu çerçevede her ne kadar Çin'inbüyük bir savaşın tarafı olmayacağı ve ABD’yikarşısına almayacağı görünür olsa da bu durumÇin’in Rusya, İran hatta bazı Körfez ülkelerini do-laylı yoldan desteklemeyeceği anlamına gelmi-yor. Sözün özü, ABD ve müttefikleri özellikle İn-giltere bölgede kalıcı olacaklardır ve doğrudanTahran’ı hedef almaları ihtimal dahilindedir.
[Prof. Dr. Özden Zeynep Oktav, İstanbul Me-

deniyet Üniversitesi uluslararası İlişkiler bö-
lüm başkanıdır.]

İran, ABD üslerini 
neden vuruyor?

ABD ve müttefikleri özellikle İngiltere bölgede kalıcı olacaklardır 
ve doğrudan Tahran’ı hedef almaları ihtimal dahilindedir
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DiSk Araştırma Merkezi (DİSK-AR) sonzamanlarda kamuoyunda tartışılan hissedi-len (algılanan) enflasyona ilişkin detaylı veri-ler paylaştı. Araştırma kapsamında 2021,2022 ve 2023 yıllarına ilişkin aylık hissedi-len enflasyon verilerine yer verilirken, TÜİKverileri üzerinden değerlendirme yapıldı.Buna göre 2023 yılında hissedilen enflas-yon, açıklanan (resmi) enflasyonun yaklaşıkiki katı yüzde 106,9 oldu. Ortalama hissedi-len enflasyon 2023’teki ortalama açıklananenflasyonun 53 puan üzerinde hesaplandı.2022 yılında hissedilen enflasyon ortalama98,44 iken ortalama açıklanan enflasyon yıl-lık ortalama yüzde 71,98 olarak gerçekleşti.Böylece açıklanan enflasyon ile hissedilenenflasyon arasındaki fark 36,8 puan oldu.

2021 yılında ise ortalama hissedilen enflas-yon yüzde 56,39, ortalama açıklanan enflas-yon yüzde 19,42 ve aradaki fark 34,91 puanoldu. Aradaki puan farkının en yüksek oldu-ğu yıl ise 2023 oldu. DİSK-AR açıklamasınındevamı şu şekilde: "Enflasyonun çok dahadüşük olduğu ülkelerin istatistik kurumlarıhissedilen (algılanan) ve beklenen enflasyo-na ilişkin verileri kamuoyu ile paylaşırkenenflasyonun en yüksek seyrettiği ülkelerdenbiri olan Türkiye’de TÜİK bu verilere sahipolduğu halde kamuoyuna açıklamıyor. 2023sonu itibarıyla AB ülkelerinde algılanan en-flasyon yüzde 9,5, açıklanan enflasyon yüzde2,4’tür. Aradaki fark 7,1 puandır."

51 MART 2024 CUMAEKONOMİ

Seçime hemenhemen 30 gün gibibir süre kaldı.Siyasette söylem-ler, ifadeler zamanzaman sertleşti za-man da sessiz bir dönem geçiriliyor.Şu bir gerçek ki ekonominin buşartlarında eskisi gibi bir seçim havasıolmadığını söylemeliyiz.Bir hususa dikkat çekmek istiyo-rum. ***Yeniden Refah Partisi Genel Başka-nı Fatih Erbakan AK Parti’den küskün-leri, aday gösterilmeyenleri kendi par-tisinden aday gösterdi.Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-doğan da söylemlerinde bu durumatepkisini dile getirdi. Hatta “Bizden ay-rılanların seçim kazanıp tekrar gelmesimümkün değil” dedi.Büyükşehir de ise kendi adaylarınıçıkaran Yeniden Refah Partisi açıkça şumesajı verdi; “Ben artık AK Parti ilearama mesafe koydum” Yeniden Refah Partisi Genel BaşkanYardımcısı ve Ankara Büyükşehir Bele-diye Başkan Adayı Suat Kılıç sahadaalttan alta Cumhurbaşkanı Erdoğan’ıeleştiri söylemlerini açıkça demese dedile getiriyor. Hatta “TV ekranlarınabizleri çıkarmıyorlar. Saha bizim” diyede göndermeler yapıyor.Her ne kadar tepki çektiğini anla-yınca da Cumhurbaşkanı Erdoğan hak-kında olumlu söylemler söyleyip hava-yı yumuşatmak istese de bunun getire-ceği süreci zaman gösterecek.***Fatih Erbakan kararı almış ekono-mik şartları ortaya koyarak bu fırsat-tan istifade ederek AK Parti’den ne ka-dar oy kaydırabilirim, alabilirim diyekendi partisi açısından hedefini ortayakoymuş.Bana göre Erdoğan’ı karşısına al-ması büyük bir risk olsa da bunu uygu-lamada yapmakta. Şunuda unutmamak gerek, aynı ka-nadın bir ferdi olarak zamanın da rah-metli Necmettin Erbakan Sayın Erdo-ğan’ı defalarca eleştirdi. Erdoğan bunahiç bir zaman karşılık vermedi.Fatih Erbakan’ın tek hedefi bu sü-reçte çok büyük bir başarı elde etmek.Bu süreçte zor ama mevcut iktidaratepkilerden dolayı emekliler başta ol-mak üzere kızgın bazı kesimlerin oyla-rını da alacağını düşünüyorum. Amabu çok büyük bir oy oranı anlamına ge-leceğini sanmıyorum.***Fatih Erbakan parti de daha çokSuat Kılıç’ı öne çıkarmak ve Erdoğan’ıkızdırmak, pazarlık etmek gibi bir risk-li planlarının seçimden sonra tepki çe-keceğini de bilmesini görmemiş olmasıtecrübesizliğinin göstergesidir.Karşısında 40 yıllık siyasi bir dehavar. Cumhurbaşkanı Erdoğan bu pazar-lığı baştan masadan kaldırdı sonuçta.Siyasetde zaman kavramı olmadığı-na göre yerel seçimde aldığı bu tavrınoy açısından doğru ama statajik olarakyanlış olduğunu görüyorum.Yaşayıp göreceğiz ….

CİHAN SARAÇ

Fatih Erbakan’ın
oy hesabı

Türk-iŞ'in şubat ayına ilişkin açlıkve yoksulluk sınırı araştırmasına göre;açlık sınırı 16 bin 257 lira olurken, yok-sulluk sınırı 50 bin lirayı aştı. Bekâr birçalışanın ‘yaşama maliyeti’ de aylık 21bin 189 TL’ye yükseldi. Mutfak enflasyo-nu ise aylık yüzde 8,03, 12 aylık yüzde72,49 ve yıllık ortalama 77,20 olarakhesaplandı. Veri son beş ayın en yüksekseviyesi olarak kaydedildi. Ankara’dayaşayan dört kişilik bir ailenin sağlıklı,dengeli ve yeterli beslenebilmesi içinyapması gereken aylık gıda harcamasıtutarı (açlık sınırı) 16 bin 257 lirayayükseldi. Gıda harcaması ile giyim, ko-nut (kira, elektrik, su, yakıt), ulaşım,eği-tim, sağlık ve benzeri ihtiyaçlar için ya-pılması zorunlu diğer aylık harcamaları-nın toplam tutarı ise (yoksulluk sınırı)52 bin 954 lira olarak olarak ölçüldü.Bekar bir çalışanın ‘yaşama maliyeti’de aylık 21 bin 189 liraya yükseldi.Türk-İş'in raporuna göre "mutfak en-flasyonu” verilerindeki değişim Şubat2024’te Ankara’da yaşayan dört kişilikbir aile için aylık yüzde 8,03, 12 aylıkyüzde 72,49 ve yıllık ortalama 77,20 ar-tış olarak hesaplandı. TÜRK-İŞ hesapla-masında temel alınan ve doğrudan piya-sadan çarşı-pazar-market dolaşılarakderlenen gıda ürünleri fiyatlardaki deği-şim, harcama gruplarına göre Şubat2024 itibariyle şu şekilde oldu:
SÜT, YOĞURT VE PEYNİRGeçen ay çiğ süt fiyatında meydana

gelen artışın yansıması bu ay raflardakendini gösterdi. Süt, yoğurt ve peynirfiyatlarında gerçekleşen artış ortalamaolarak sütte 4,50 TL, peynirde 31,50 TLve yoğurtta ise 6,50 TL olarak hesaplan-dı. Et fiyatlarında bu ay en yüksek artışyüzde 31 oranında kuzu kuşbaşı fiyatın-da tespit edildi. Dana kıyma ve kuşbaşıfiyatlarında ki artış oranı ise yüzde 15olarak hesaplandı. Balık ürünlerindemezgit fiyatında kısmi bir düşüş hamsifiyatında da artış gözlemlendi. Hesapla-mada her zaman olduğu gibi yaygın sa-tılan balıklar esas alınması nedeniylebalık fiyatlarında ortalamada bir deği-şiklik tespit edilmedi.Yumurta fiyatı bu ay sabit kaldı. Ta-vuk kilogram fiyatı ortalama olarak 83TL’den marketlerde yerini aldı. Kurubaklagiller grubunda nohut, fasulye vemercimek fiyatlarında da –diğer ürün-lerde olduğu gibi artış tespit edildi. Ge-çen ay kilogram fiyatı ortalama 86 TLolan yeşil mercimek bu ay 98 TL’den,marketlerdeki raflarda yer aldı.
TAZE SEBZE-MEYVEMutfak harcamalarını bu ay -az daolsa- rahatlatan taze meyve ve sebzeharcama grubu oldu. Mevsim ürünleri-nin fiyatlarının sabit kalması ve bazıürünlerde gerçekleşen bir miktar düşüşağır geçim şartlarına bir miktar katkıdabulundu. Pırasa, ıspanak gibi yeşil yap-raklı mevsim sebzelerinin ve lahananınfiyatında bir değişiklik tespit edilmez-

ken, patates ve kuru soğan gibi mutfağınvazgeçilmezi kabul edilen ürünlerde fi-yatlar sabit kaldı ama patatesin kilo-gram fiyatı da -bazı marketlerde indirimyapılmasına rağmen- 20 TL’nin üzerin-de gerçekleşti. Bu ay dikkati çeken birhusus, diğer aylardan farklı olarak bak-lanın da tezgâhlarda yer almaya başla-masının gözlemlenmesi oldu. Meyve fi-yatlarında muz dışında diğer ürünlerinfiyatı sabit kaldı. Kış aylarında en çoktercih edilen ve pazar tezgâhlarındayaygın olarak görülen portakal ve man-dalina fiyatlarında kısmi bir düşüş oldu-ğu tespit edildi. Ortalama sebze (ana ye-mekleri tamamlayan maydanoz, kıvırcıkvb. salata yeşillikleri dâhil değil) kg fiya-tı 32,44 TL, ortalama meyve kg fiyatı32,61 TL oldu. Hesaplamada -bu ay-26’sı sebze ve 11’i meyve olmak üzeretoplam 37 üründeki fiyat değişimi dik-kate alındı. Ortalama meyve-sebze kg fi-yatı 32,49 TL olarak tespit edildi (anayemekleri tamamlayan maydanoz, kıvır-cık gibi salata yeşillikleri bu hesaplama-da “Ortalama Meyve-Sebze Fiyatı”na dâ-hil edilmektedir). Bu ay ekmek fiyatı de-ğişmedi. Tahıllar grubunda makarna dı-şında -geçen ay olduğu gibi- bu ayda sı-nırlı seviyede artış yaşandı. Pirinç, un,bulgur, irmik fiyatlarında ortalama ola-rak kilogramda 1 TL’lik artış hesaplandı.Çizelge 2: Gıda Harcamasındaki Değişimyüzde Şub’23 Ara’23 Oca’24 Şub’24 BirÖnceki Aya Göre Değişim Oranı 6,322,89 4,27 8,03 Bir Önceki Yılın Aralık

Ayına Göre Değişim Oranı 15,92 77,504,27 12,64 Son On İki Ay İtibariyle Deği-şim Oranı 107,03 77,50 69,76 72,49 Onİki Aylık Ortalamalarla Değişim Oranı112,87 82,21 79,44 77,20 Yaklaşan ra-mazan ayı dikkate alınarak pide fiyatı da250 gramı 15 TL olarak tespit edildi.Böylece kilogram olarak pidenin fiyatın-daki artış bir önceki ramazan ayına göreyüzde 80 oranında oldu.
TEMEL YAĞ ÜRÜNLERİTemel yağ ürünlerinin bulunduğugrupta tüm ürünlerin fiyatında artış tes-pit edildi. Geçen ay kilogram fiyatı 330TL olan zeytinyağı bu ay 338 TL’den, ge-çen ay kilogramı 369 TL olan tereyağıda bu ay ortalama 435 TL’den marketraflarında yer aldı. Aynı şekilde zeytin fi-yatları da arttı. Siyah zeytin ortalama245 TL, yeşil zeytin ortalama 208TL’den satılır oldu. Geçen ay ortalama339 TL olan yağlı tohumlar ise (ceviz,fındık, yer fıstığı ve ay çekirdeği) kilo-gram fiyatı 53 TL’lik artışla ortalama392 TL’den satılmaktadır.Bu grupta ise baharatlar ortalama573 TL’den (kimyon, nane, karabibervb.) ve çay ise ortalama 140 TL fiyatıylaraflarda yer aldı. Şeker, tuz, ıhlamur fiya-tı bu ay değişmedi. Salça fiyatında ise 60kuruşluk bir azalma tespit edildi. Balınkilogram fiyatı 295 TL’den 322 TL’yeyükseldi. Aynı şekilde pekmez ve reçelinkilogram fiyatlarında ortalama olarak15 TL’lik artış tespit edildi."

Gıda enflasyonu beş
ayın zirvesine yükseldiTürk-İş'in, çalışanların geçim koşullarını ortaya koymak ve temel ihtiyaç maddelerinde-ki fiyat değişikliğinin aile bütçesine yansımalarını belirlemek için her ay yaptığı 'Açlık veYoksulluk Sınırı Araştırması'nın Şubat 2024 sonuçları açıklandı. Gıda enflasyonu aylıkyüzde 8,03, 12 aylık yüzde 72,49 ve yıllık ortalama 77,20 olarak hesaplandı. Veri sonbeş ayın en yüksek seviyesi olarak kaydedildi. Yoksulluk sınırı ise 53 bin liraya yaklaştı

Türkiye İstatistik Kurumu(TÜİK), ekonomiye dair büyüme ra-kamlarını açıkladı. Türkiye ekonomisigeçen yıl yüzde 4,5 büyüme gösterdi.
SON ÇEYREKTE YÜZDE 4 2023'e ilişkin üretim yöntemiylehesaplanan Gayri Safi Yurt İçi Hasıla(GSYH) sonuçlarına göre, Türkiyeekonomisi geçen yıl yüzde 4,5,2023'ün son çeyreğinde de yüzde 4büyüme kaydetti. Üretim yönteminegöre cari fiyatlarla GSYH, 2023'te birönceki yıla göre yüzde 75 artarak 26trilyon 276 milyar 307 milyon lira ola-

rak gerçekleşti.GSYH'yi oluşturan faaliyetler ince-lendiğinde, 2023'te bir önceki yılagöre zincirlenmiş hacim endeksi ola-rak, finans ve sigorta faaliyetleri top-lam katma değeri yüzde 9, inşaat yüz-de 7,8, hizmetler yüzde 6,4, diğer hiz-met faaliyetleri yüzde 4,6, kamu yöne-timi, eğitim, insan sağlığı ve sosyalhizmet faaliyetleri yüzde 3,8, gayri-menkul faaliyetleri yüzde 2,7, bilgi veiletişim faaliyetleri yüzde 1,3, mesleki,idari ve destek hizmet faaliyetleri yüz-de 1,2 ve sanayi yüzde 0,8 arttı. Tarımsektörü ise yüzde 0,2 geriledi. Kişi ba-

şına GSYH değeri, 2023'te cari fiyat-larla 307 bin 952 lira (13 bin 110 do-lar) olarak hesaplandı.Böylece Türkiye ekonomisi üstüste 14 çeyrektir büyümüş oldu. Öteyandan TÜİK, geçen yıla ilişkin büyü-me rakamlarında revizyona gitti.
BEKLENTİ YÜZDE 4,4'TÜEkonomistler, 2023 yılının 4. çey-reğinde Türkiye ekonomisinin yüzde3,97 büyümesini öngörmüştü. Ekono-mistlerin 2023 yılının tamamına iliş-kin büyüme beklentilerinin ortalama-sı ise yüzde 4,4 düzeyinde olmuştu.

2023'te ekonomi 
yüzde 4,5 büyüdü

Hissedilen 
enflasyon 

yüzde 106,9
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CuMhur İttifakı'nın İstanbul Bü-yükşehir Belediye (İBB) Başkan adayıMurat Kurum, Bağcılar Halk Sara-yı'ndaki Yozgatlılar Buluşması'ndayaptığı konuşmada, Yozgat'ın, kültürve medeniyete çok önemli değerlerkazandırmış, büyük zenginlikler kat-mış bir şehir olduğunu söyledi.Yozgat'ın milli ve manevi değerle-re sıkı sıkıya sarılan, bayrağa sahip çı-kan insanlar yurdu olduğunu belirtenKurum, "Yozgat bu ülkenin çimento-sudur. Sizler bizi hiçbir zaman yalnız

bırakmadınız. Biz de Yozgat’ımızı hiç-bir zaman yalnız bırakmadık, heranında hep yanında olduk." diye ko-nuştu. Kurum, hiçbir zaman iftirala-rın, polemiklerin, dedikoduların arka-sında olmadıklarını vurgulayarak,"Milletimize hizmet ettik, nerede birafet olsa, nerede bir sıkıntı olsa 2 saatsonra biz orada olduk. 6 Şubat'ta dep-rem yaşadık, 11 ilimizi etkiledi. Bizyine oradaydık. Gittik, orada milleti-mizle el ele verdik, hızlı bir şekilde 3ayda 180 bin konutun inşasını başlat-

tık." ifadelerini kullandı.Şimdi tüm birikim ve tecrübele-riyle ''Sadece İstanbul'' dedikleriniaktaran Kurum, şöyle devam etti: "İs-tanbul'un sorunlarına odaklanıyoruz.İstanbul'un problemlerini çözmekiçin liyakatli kadrolarımızla geliyo-ruz. Bizi arayanlar bundan sonra İs-tanbul'da 650 bin konutun inşasınıyaparken bulacaklar. Bizi arayanlarBağcılar'a metro getirirken bulacak-lar. Bizi arayanlar gençlerimize, ço-cuklarımıza yeni bir gelecek, yeni birumut, yeni bir şehir inşası gerçekleş-tirirken bulacaklar. Çizmelerimizi gi-yeceğiz, baretimizi takacağız, mavimontumuzu geçireceğiz ve İstan-bul'un 39 ilçesi için çalışacağız."TBMM Dışişleri Komisyonu Baş-kanı Fuat Oktay ise Kurum'un sadeceİstanbul'u düşüneceğini belirterek,"Murat Kurum'la 5 yıl birlikte çalıştık.Kurum, Türkiye'nin neresinde sıkıntıolursa olsun orada olmuştur." dedi.Toplantıya, MHP MYK Üyesi GökhanTürkeş Öngel, Bağcılar Belediye Baş-kanı Abdullah Özdemir ve çok sayıdakişi katıldı. (AA)

TürKiye, jeolojik yapısı gereği dü-zenli olarak deprem riski altında bulu-nuyor. Son olarak Jeoloji MühendisiProf. Dr. Okan Tüysüz, Türkiye'nin dep-rem haritası üzerine çarpıcı uyarılardabulundu. Tüysüz, ülkemizin 24 ilinindiri faylar üzerinde yer aldığını belirte-rek, özellikle Ege Bölgesi'nde bulunanşehirlerin büyük bir kısmının bu risk al-tında olduğunu vurguladı.
EGE'DE RİSKLİ İLLERBatı Anadolu'daki riskli bölgeleredikkat çeken Tüysüz, fay hatlarının ge-nellikle düz ovalarda oluştuğunu ve bubölgelere insanların yerleştiğini ifadeetti. Türkiye genelinde 110 ilçenin ve 24ilin diri faylar üzerinde bulunduğunudile getiren uzman, Balıkesir'den başla-yarak İzmir'e, Muğla'ya ve Denizli'ye ka-dar uzanan bölgelerde riskin yoğun ol-

duğunu belirtti. Tüysüz'ünuyarıları arasında özellikledikkat çeken noktaların ba-şında Marmara Denizi ve Bin-göl Yedisu fay hatları geldi.Marmara Denizi çevresindekifay hattının 1766'da ikiönemli deprem yaşadığını vebu bölgede yeniden bir deprem beklen-diğini ifade eden Tüysüz, ayrıca BingölYedisu'da da benzer bir riskin bulundu-ğunu dile getirdi. Kısa Dalga'nın haberi-ne göre; Bursa'da yakın zamanda keşfe-dilen 95 kilometre uzunluğundaki aktiffay hattına da değinen Tüysüz, bu fayın7'den büyük bir deprem üretebileceğiuyarısında bulundu. Şehrin iç kesimle-rinden geçen bu fayın potansiyel riskideğerlendirilerek detaylı araştırmalaryapılması gerektiğini vurguladı. İstan-bul'un deprem riski konusunda da açık-
lamalarda bulunan Tüysüz, kentin enyoğun nüfusunun bulunduğu bölgeleri-nin en riskli alanlar olduğunu belirtti.Eminönü'nden Silivri'ye kadar olan sa-hil şeridinin, Bakırköy, Yeşilköy, Eminö-

nü ve Fatih gibi bölgelerin özellikle riskaltında olduğunu dile getiren uzman, bubölgelerdeki yapı stokunun depremedayanıksız olduğunu ve ciddi hasarlarlakarşılaşabileceğimizi ifade etti. 

PROF. DR. OKAN TÜYSÜz, '24 İl DİRİ FAY ÜzERİNDE' DİYEREK AÇIKlADI:
İki ildeki zaman aralığı 
deprem alarmı veriyorJeoloji Mühendisi Prof. Dr. Okan Tüysüz, Türkiye'nin deprem haritasıyla ilgili çarpıcı uya-rılarda bulundu. Tüysüz, ülkemizin 24 ilinin diri faylar üzerinde yer aldığını belirterek,özellikle zamanlama açısından en tehlikeli olan 2 fay hattını açıkladı. Ayrıca, olası İstan-bul depremine ilişkin uyarılarını sürdürerek şehrin en riskli bölgelerini tek tek sıraladı

Kurum: İstanbul'un 39 
ilçesi için çalışacağızİBB Başkan adayı Kurum Yozgatlılar Buluşması’nda konuştu. Kurum, “Çizmeleri-mizi giyeceğiz, baretimizi takacağız ve İstanbul’un 39 ilçesi için çalışacağız” dedi CuMhurbaşKanı Recep Tayyip Er-doğan, partisinin Aydın mitinginde konuş-tu. Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın açıklamala-rı şöyle: Aydın, geçtiğimiz mayıs ayında ya-pılan seçimde yüzde 40 düzeyinde bir oylayanımızda yer aldı. Bu oy oranuı aydın ilebizim aramızdaki gönül bağını ifade etmek-ten çok uzak. 31 Mart'ta Aydın'da büyük-şehri ve ilçeleriyle müjdeli haberler bekli-yoruz. Aydın bize, 'Yeter söz milletindir' di-yen Menderes'in emanetidir. Ülkemizindarbeler zincirinin önemli halkalarındanbiri de dün 27. yılını geride bıraktığımız 28Şubat postmodern darbesiydi. 28 Şubatpostmodern darbesi, öncesi ve sonrasıylaülkemiz demokrasi tarihinin utanç vericisayfalarından biridir. Bu darbe girişimininelebaşlarından birinin gerekirse ülkemizinnüfusunun birkaç milyon azalmasından zi-yan gelmeyeceğini söylediği rivayet edilir.Dönemin cuntacıları, 28 Şubat'ın bin yıl sü-receğini ilan etmişlerdi. Kılık kıyafetindendolayı kadınların okuma ve çalışma hakkı-nın gasp edildiği, sermayenin renklere bö-lünerek baskı altına alındığı, bazı medyaorganlarının darbe bülteni gibi yayınlaryaptığı, ne kadar değer varsa hepsinin çiğ-nendiğini o kara günleri unutmadık, unut-mayacağız.

"YENİ ENGELLER ÇIKARDILAR"İBB görevinden daha süremiz dolma-dan darbecilere selam duran hukukçularınkararıyla ayrılmak zorunda kaldım. Parti-mizi kurup başbakanlık görevini üstlendik-ten sonra da sürekli darbeci zihniyetin veonun emrindeki bürokratik oligarşininemirleriyle boğuştum. Uyduruk gazete kü-pürleriyle partimizi kapatmaya kalktılar.Milletimizin desteğiyle bu badireleri aştık-ça önümüze yeni yeni engeller çıkardılar.Gezi olaylarıyla sokakları karıştırmayaçalıştılar. Milli iradeyi esir almaya cüret et-tiler. 15 Temmuz darbe girişimiyle milleti-mize silah çektiler, kan döktüler. Sınırları-mıza yığdıkları teröristlere vatan toprakla-rına ve milletimize kast ettiler. Vesayetekarşı dimdik ayakta durduk.Bu hadiselerin ülkemize olumsuz yan-sımalarını en alt düzelde tutmak için çokçalıştık. En büyük başarımız ülkemizi dedemokrasi ve kalkınma rotasında tutmakolmuştur. Türkiye eski Türkiye değil. Mil-letiyle altyapısıyla siyasetiyle ordusuylabölgesel ve küresel dengelerdeki stratejikkonumuyla bambaşka bir Türkiye var.Bambaşka bir devlet var. Türkiye Yüzyı-lı'na kilitlenmiştir. Diz çöktürmek ayağınapranga vurmak öyle kolay değil. Türki-ye'yi lafla değil, çalışarak büyütmeyi taah-hüt ediyoruz. Hedefimiz Türkiye Yüzyı-lı'nın inşasını sürdürmektedir. Dik dura-cağız, diklenmeyeceğiz.  Sıkıntılarımızı,ülkemizi demokrasi hazımsızlarının, kal-kınma düşmanlarının eline teslim ederekdeğil daha çok mücadele vererek, alın teridökerek çözeceğiz. (AA)

Vesayete 
karşı dimdik

ayakta durduk

KaMuoyunda "yüksek karlı gizli fon"adıyla bilinen Seçil Erzan'ın da aralarındabulunduğu 2'si tutuklu 7 sanığın yargılan-dığı dolandırıcılık davasında yeni ayrıntılarortaya çıkmaya devam ediyor. Cumhuriyetgazetesinin haberine göre; mahkemenin,incelenmeleri için bilirkişiye gönderdiği sa-nıklar Seçil Erzan'a ait 4 adet cep telefonuve 3 adet sim kart ile Nazlı Can, Ali Yörük veAtilla Yörük'e ait birer adet cep telefonu ilesim kartlara ilişkin bilirkişi raporu tamam-lanarak mahkemeye gönderildi.
AKRABASINDAN TEHDİT MESAJISeçil Erzan ile kuzeni Tanın Yılmaz ara-sındaki yazışmalar da raporda yer aldı. Ta-nın Yılmaz'ın eşi Merve Özer Yılmaz'ın iseErzan'a, "Bugün bizden çaldıklarından geriödeme yapmaya başlamazsan yarın showbaşlasın", "Sana çocuğumuzun geleceğiolan, emanet edilen her kurusu kurduğunsahte fona bizden habersiz transfer edipyok etme hakkını kim verdi", "Senin ipiniben çekerim", "Köylü kurnazı foncu", "Bunumaramı da azrailim diye kaydet", "Senipis lağım faresi foncu. Seni kaçtığın yere ko-valayacağım" şeklinde mesajlar gönderdiği,Erzan'ın ise, "Merve beni rahat bırak ben buişleri çözücem", "Sen gel öldür beni kurtul"dediği, bunun üzerine Merve Yılmaz'ın ise,"Hırsız senin ölün de para etmez" karşılığı-nı verdiği kaydedildi.
"KİM O PİSLİKLER"Seçil Erzan'ın "Nuri Bey" diye kayıtlı ki-şiyle arasında geçen mesajlarda rapordayer aldı. Raporda, Erzan'ın, "Bozcaada'ya300 bin USD borç var çarşamba günü öde-yip orayı üzerine al o pisliklere kalmasın"şeklinde mesaj gönderdiği, Nuri Bey'in ise"Kim o pislikler" diye sorduğu, Erzan'ın ise"Merve (Özer Yılmaz) ile Tanın (Yılmaz)"şeklinde cevap verdiği kaydedildi.
"ŞAKA MI YAPIYORSUNUZ"Raporda Seçil Erzan ile futbolcu EmreÇolak 7 Nisan 2023'teki yazışmaları da ra-porda yer aldı. Yazışmalarda Çolak'ın Er-zan'a, "Seçil Hanım bekliyorum saat 2oldu", "Şaka mı yapıyorsunuz ya", "Seçil Ha-nım?" şeklinde mesajlar gönderdiği yeraldı. Volkan Bahçekapılı'nın da yine 7 Ni-san'da Erzan'a gönderdiği "Ya sen ne kadaryalancı bir kadınmışsın", "Şimdi hocayı arı-yorum" şeklindeki mesajlarına yer verildi.

Seçil Erzan'ı 
yakınları bile
tehdit etmiş! Kurduğu gizli fon ile birçok kişiyimilyonlarca dolar dolandırdığı suç-lamasıyla yargılanan eski bankamüdürü Seçil Erzan'ın davasındayeni yeni bilirkişi raporu, dava dos-yasına girdi Seçil Erzan'ın cep tele-fonuyla ilgili hazırlanan rapordadikkat çeken detaylar var. Raporda,Tanın Yılmaz ile eşi Merve Özer Yıl-maz'ın kuzenleri Erzan'ı "Seni pislağım faresi foncu, kaçtığın yere ka-dar kovalayacağım” diyerek tehditettiği mesajlar yer aldı.

Milli Savunma Bakanlığı’nda bu-gün haftalık basın bilgilendirme top-lantısı vardı. Toplantıda gündemdekigelişmelere ilişkin açıklamalarda bu-lunuldu, gazetecilerin soruları yanıt-landı. Bakanlık kaynakları, F-16 teda-riki ve modernizasyonu konusundaABD tarafının kabul ve teklif mektu-bunun Ankara’ya ulaştığını açıkladı.Kaynaklar, teklifin 40 yeni F-16 te-dariki ve mevcut 79 F-16’nın moder-nizasyonunu kapsadığını açıkladı. Ba-kanlık kaynakları, ABD’den gelen tek-lif ve kabul mektubu üzerinde ilgili bi-rimlerin inceleme ve değerlendirme-lere başladığını bildirdi. Konuya iliş-kin bakanlık kaynaklarından yapılanaçıklamada, “Daha önce de açıklandığıgibi her iki taraf incelemelerini ta-mamlamayı müteakip bir araya gele-cektir. Bu görüşmede ortak inceleme

ve değerlendirmeler yapılacaktır. Son-rasında da anlaşma nihayetlendirile-cek ve takvim işlemeye başlayacaktır.Fiyatlandırma liste ve ürünler üzerin-den yapılacaktır. Nihai anlaşma safha-sına gelindiğinde bu anlaşmanın top-lam maliyeti ortaya çıkacaktır. Üretimve modernizasyon faaliyetlerinin Tür-kiye’de yapılmasına yönelik teklifimizABD makamlarına iletilmiştir.” denil-di. Bakanlık kaynakları, Milli SavunmaBakanı Yaşar Güler’in İngiltere ziyare-ti ve Eurofihgter uçakları konusunda-ki soruya da yanıt verdi.Bakan Güler’in İngiltere temaslarısırasında ikili ve bölgesel konularınele alındığını ifade eden kaynaklar,“Bu ziyaretteki gündem başlıkların-dan biri de Eurofighter konusu olmuş-tur. Eurofighter konsorsiyumu ülkele-rinden Almanya’nın bu konudaki

olumlu yaklaşımı beklenmektedir. İn-giltere ve üretici firma temsilcileri ileteknik görüşmelere devam edilmekte-dir.” açıklamasında bulundu.Deniz Kuvvetleri Komutanı Orami-ral Ercüment Tatlıoğlu’nun İstan-bul’da Dizayn Proje Ofisi’ni ziyaretin-de TF2000 ile uçak gemisi tasarımla-rının yer aldığına dair bir soru üzeri-ne bakanlık kaynakları, konsept tasa-rımda önemli mesafe kat edildiğinibildirdi.Milli Savunma Bakanlığı kaynakla-rı, devam eden terörle mücadele ope-rasyonlarına ilişkin son bilgileri depaylaştı. Kaynaklar, son 1 haftada 25teröristin etkisiz hale getirildiğiniaçıkladı. 1 Ocak 2024 tarihinden buyana Irak ve Suriye’nin kuzeyinde et-kisiz hale getirilen terörist sayısı ise483 oldu.

ABD'nin F-16 kabul 
mektubu Ankara'ya ulaştıMilli Savunma Bakanlığı, yeni F-16 alımı ve mevcut F-16’ların modernizasyonu konu-sunda ABD tarafının kabul ve teklif mektuplarının Ankara’ya ulaştığını açıkladı. ABD’ninteklifi, bakanlığın ilgili birimleri tarafından değerlendirme ve incelemeye alındı
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Benim bir Ökkeş Emmim var, za-man zaman onunla dertleşir ve konu-şur, hasbihal ederim. Sağda-solda, ha-vadan-sudan bahsederiz. Bazen deciddi konular konuşuruz. Ne vakit içi-mi sıkan ve ruhumu daraltan konuolursa ararım Ökkeş Emmimi. Şimdi siz de Ökkeş Emmim merakettiniz değil mi?Neyse biraz daha merak edin, çokfazla kimliğini açıklamayayım. Konu eğitim idi. Konu çocuklarımı-zın ve gençlerimizin durumu idi. İştebu hususlarda derdimi bir bir döktümÖkkeş Emmi’ye.Gerçekten de konu eğitim ve ço-cuklarımızın, şu Z kuşağı dedikleri ço-cuklarımızın ve gençlerimizin duru-munu gördükçe ruhum çok daralıyor. Evet, geçen gün Ökkeş Emmi’yiaradım. İşte bu ciddi konuyu gündemegetirdim. Konu eğitim idi. Bu Ülkede en cid-di konu eğitimdir. Bu hususta ÖkkeşEmmimle görüştüm.İşte o konuşmamı size takdim edi-yorum. -Ökkeş Emmim merhaba.-Merhaba Oğlum Ahmet.-Ökkeş Emmim, oldukça dertli vekederliyim.-Ne oldu Oğlum, Karadeniz’de ge-milerin mi battı?-Emmim biz kim, gemiler sahibi ol-mak kim? Biz gariban bir şair yazarız.-Ne oldu öyleyse Oğlum, “olmayangemin batmadıysa” ne oldu? Anlat daöğrenelim.-“Olmayan geminin batmaması”oldukça ironik bir söz Emmi!-Neyse bırak şu ironi, mironiyi,hem sen niye “ironi” diye bir yabancıkelime kullanıyorsun. İroninin yerineTürkçe bir deyim kullansana.-Var mı ki ironi yerine bir Türkçekelime Ökkeş Emmim?-Vardır elbette, benim aklıma he-

men geldi. Kerce almak diye bir sözvardır. Tam da ironi yerine geçer.-Evet evet, “kerç” kelimesi ironiiçin uygundur. Bak Ökkeş Emmi, ko-numuz eğitim meselemiz. Bak sendenAllah razı olsun. Benim bu günkü se-ninle sohbetimde yabancı kelimelerindilimize musallat olması ve Türkçemi-zin yabancı dillerin istilasına uğramakyoktu. Onu da gündeme getirdin. Sa-ğolasın Ökkeş Emmi.-Oğlum Ahmet onu başka zamankonuşuruz. Senin bugünkü derdin ne,konuş, onu söyle.-Hele bir cevap ver Ökkeş Emmi?Ne olacak bu eğitimimizin hâli?-Hele bir söyle Ökkeş Emmi eğiti-mimizi kim bitirdi.-Eğitim var mıydı ki bitsin OğlumAhmet.-Yok muydu gerçekten ÖkkeşEmmi?-Var mıydı Oğlum Ahmet?-Eğitim yok muydu bu Ülkede?-Evet yoktu, eğitim yoktu, öğretimvardı. Oğlum Ahmet, eğitim, “terbiye,
ıslah etme ve düzeltmedir.” Öğretimise habire bir şeyleri anlatma ve tabircaizse “kafalara bilgi doldurmadır.” BuÜlkede 100 yıldır “kafalara bilgi dol-duruluyor.”-Oyy Ökkeş Emmim oyy! Demekeğitim yok, “kafalara bilgi doldurma
var.”-Aynen öyle. Bu Ülkenin gençleri-nin terbiye ile ıslah ile yanlışları dü-zeltme ile eğitilmesine ihtiyaç vardır.Maalesef, ülkemizde klasik öğretimmetotları ile gelenekselleşmiş öğretimmüfredatları ile büyük yanlışlıklar ya-pılıyor ve adeta kafalara bilgiler “sankimusluktan su doldurulur” gibi rastge-le dökülüyor.-Musluktan su doldurur gibi ço-cuklarımızın ve gençlerimizin beyninebilgi dolduruluyor. İlginç ve doğru tes-pitler bunlar Ökkeş Emmi.

-Bak Ahmet, Sokrates der ki; “bildi-ğim tek şey hiçbir şey bilmediğimdir.”-Benim de bildiğim bir söz aklımageldi Ökkeş Emmi. İmam-ı Azam EbuHanife Hazretleri der ki, “bilmedikleri-mi ayağımın altına alsaydım başımgöğe ererdi.”-Aynen öyle. İnsan kendisini bilme-dikten sonra, ona Dünya’nın tüm bilgi-lerini kafasına doldursan neye yararki? Ahmet şunu bir anla, kafana sokdemiyorum bak, anla diyorum bak.  -Buradan şunu anlıyorum ÖkkeşEmmi. Kişiye dışarıdan kafasına bilgisokmak değil de anlamasını sağlamakgerekir.-Evet, aynen öyle, onun içinde eği-tim gerek, öğretim değil. Bak Ahmet,
“bir konuyu bana söylersen unutu-
rum, gösterirsen hatırlarım, ancak
o konunun içine beni katarsan anla-
rım.”-Ha anladım Ökkeş Emmi. Konu-nun içine öğrencilerimiz katmak ge-rek. Peki o nasıl olacak?-O çok kolay. Çocuklarımıza not vepuanlama yerine, onlara imtihan veyarışma yerine bizzat eğitimin içinekatarak anlamalarını sağlamak şarttır.Bunun için de sınıfta puan ve not ilegeçme yerine “anlama” ile geçmekdediğimiz bir yöntem gereklidir. Kişi-nin anladığını ispatı da bizzat işin içi-ne öğrencilerimiz katılmalıdır. Öğrenciöğrencinin hocası olmalıdır. Gerekirsebu sağlanmalıdır. Öğrenen öğrendiğinibaşkasına anlatmalıdır. Kişi bir husu-su en iyi ve en etkili şekilde başkasınaanlatma zorunluluğu sırasında öğre-nir ve anlar. Öğretmenler ders öğret-me değil, dersin anlaşılmasını sağla-makla görevli olmalıdır.-Ökkeş Emmin muhteşem bir yön-tem. Zaten bir söz vardır. “Ben mesle-ğimi okulda değil, işe girdiğimde işteöğrendim” diye. -Niye işi işte öğreniyorsun. Çünkümecbur kalıyorsun ve öğreniyorsun.
“Anlamak suretiyle öğreniyorsun.”-“Anlamak suretiyle öğrenmek.”Güzel bir söz.-Oğlum Ahmet bir de “öğretimdepapağan gibi tekrarlar olur, eğitimdeise ilim ve irfan olur.”-Ökkeş Emmi “irfan” nedir?-İrfan, kişinin varlık nedenini veDünya’daki asıl sorumluluklarını bil-

mesi, iyilik ve doğruluk yolunda yürü-mesi için içindeki duyduğu his ve dü-şünceler toplamıdır.ani daha kısa an-latımla irfan, “iman edip salih amel-
ler işlenmesi ve toplumda hakkın ve
sabrın tavsiye edilmesidir.” İrfanbozguncu olmamaktır ve ıslahçı ol-maktır. İrfan tek başına olmaz tabi, ya-nında ilim de olmalıdır. İlim akıl ise, ir-fan izandır. Akıl ve izan dedikleri, ilimve irfandır.-Ökkeş Emmim, Allah senden razıolsun, ne güzel tespitler bunlar. Bakınterbiyesiz öğrenciler öğretmenlerinenasıl da saygısızlık yapıyorlar. “Halbu-
ki öğretmen, saygıya en fazla layık
kişi değil midir?”

-“Aynen öyledir de, öğretmen mi
kaldı, öğrenci mi kaldı?” Bir de eski-den öğretmen değil, muallim denirdi.Osmanlı’daki muallimler gerek bize. -“Muallim, Muallim”, muhteşem birkelime. Ökkeş Emmim sen bir Mual-lim’sin.-Teşekkürler Oğlum Ahmet. BakAhmet, çocuklarımıza ve gençlerimizeöğretim dedikleri bilgi ve teknolojikhususları elbette öğretelim. Ancak ön-celiğimiz bu olmasın, önceliğimiz ço-cuklarımızın ve gençlerimizin irfan sa-hibi, şuurlu, vatanına ve milletine bağ-lı fertler olmalarını sağlamak nokta-sında belirlenmelidir. Bir çocuğunuzayın ta en uç noktasına, gezegenle-rin yapısına, galaksilerin sıralanışınadair bilgiler öğretip de eğer o çocuğakendi iç dünyasına dair hiçbir şeyineğitimini vermiyorsak, yapılan çababoşadır. Mevlana ne diyor bir dinleyin;
“Gayret atını yıldızlara sürdün de,
kendisine meleklerin secde ettiği
Âdem Peygamber’i bilmedin. Oldu
mu şimdi!” Âdem denildiğinde de
uzağa gitme. Âdem sensin sen ey İn-
sanoğlu!”-Bir eğitim sistemi, çocuklara vegençlere her şey öğretiyor da “kendi-sini bilmesini öğretmiyorsa” bomboşbir eğitim sistemidir. Öyle bir eğitimsistemini alıp da çöpe atın.-Aynen öyle Oğlum Ahmet aynenöyle. “Kişinin kendi noksanını bilmekgibi irfan olmaz.”(Ökkeş Emmi ile sohbetlerimize veeğitimimizi kim nasıl bitirdi sorusu-nun cevaplarını almaya devam edece-ğiz)
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EMMİ! EĞİTİMİMİZİN
DURUMUNU ANLAT? (1)

israil’in Gazze Şeridi’ne yönelik saldırı-lar devam ederken, bölgede insani kriz hergeçen gün derinleşiyor. Gazze’deki Sağlık Ba-kanlığı tarafından yapılan açıklamada, KamalAdwan Hastanesi’nde yetersiz beslenmeyebağlı aşırı su kaybından 13 çocuğun hayatınıkaybettiği, 7 çocuğun ise sağlık durumununkritik olduğu bildirildi. Bakanlık, insani yar-dımların Gazze Şeridi’ne ulaştırılması çağrı-sında bulunarak, açlık krizine çözüm bulun-mazsa önümüzdeki günlerde binlerce kişininölebileceği uyarısında bulunmuştu.
ağır bombardımanİsrail'in işgal ettiği Gazze Şeridi'nin ortakesimlerindeki Nuseyrat ve Bureyc mültecikamplarını bombaladığı belirtildi. Söz konusukamplara yönelik saldırılarda yaşamını yiti-ren 25 Filistinlinin Deyr el-Belah bölgesindekiAksa Şehitleri Hastanesine getirildiği aktarı-lan haberde, öldürülenlerin çoğunun kadın veçocuk olduğu ifade edildi. İsrail savaş uçakla-rının doğrudan evleri hedef aldığı saldırılardakamplarda büyük yıkımın olduğu vurgulananhaberde, enkaz altında kalan çok sayıdakicansız bedene henüz ulaşılamadığı aktarıldı.Haberde, İsrail ordusunun ayrıca GazzeŞeridi'nin güneyindeki Han Yunus kentini detopçu atışlarıyla hedef alması sonucu öldürü-len 5 Filistinli cesedinin de Gazze Avrupa Has-tanesine kaldırıldığı kaydedildi.İsrail güçlerinin Gazze kentinin güneyin-deki Nablusi Kavşağı yakınında insani yardımalmayı bekleyen Filistinlilere düzenlediği sal-dırıda 70 kişinin öldürüldüğünü belirten Gaz-ze'deki Sağlık Bakanlığı Sözcüsü Eşref el-Kud-ra, İsrail'in 7 Ekim'den bu yana öldürdüğü Fi-listinlilerin sayısının 30 bini geçtiğini ifadeetti. İsrail'in Gazze Şeridi'ne düzenlediği saldı-rılarda ayrıca en az 12 bin 660 çocuk ile 8 bin570 kadın öldürüldü. (AA)

Birleşmiş Milletler (BM) yetkilileri, Gaz-ze'de tüm nüfusun gıda yardımına muhtaç ol-duğunu, nüfusun dörtte birinin ise kıtlığın eşi-ğinde olduğunu bildirdi. BM Güvenlik Konse-yi'nde "Silahlı Çatışmada Sivillerin Korunma-sı" başlığı altında Gazze'de gıda güvensizliğinoluşturduğu riskler tartışıldı. BM Gıda ve Ta-rım Örgütü (FAO) Genel Müdür YardımcısıMaurizio Martina, "Bugün Gazze halkı, çatışmanedeniyle korkunç boyutta gıda güvensizliğive yüksek kıtlık riskiyle karşı karşıya." uyarı-sında bulundu. Bunun temel nedenlerini yo-ğun çatışmalarda artış, gıdaya, temel hizmetle-re ve hayat kurtarıcı yardımlara erişimde azal-ma ve insanların temel hizmetlerden yoksunbir şekilde yetersiz tesislere izole edilmesi ola-rak sıralayan Martina, Entegre Gıda GüvenliğiAşama Sınıflandırması (IPC) ölçeğine göreGazze'de 378 bin kişinin "felaket" olarak ad-landırılan 5. seviyede yer aldığına dikkati çek-ti. Martina, bunun 5 evden birine tekabül etti-ğini belirterek, Gazze'de sivil altyapı, gıda üre-tim ve dağıtım tesisleri ile sulama tesislerininbir kısmının yok edildiğini, diğerlerinin ise çokağır hasar aldığını ya da erişim bulunmadığınıdile getirdi. İsrail'in 9 Ekim'den bu yana uygu-ladığı kuşatmanın gıda ürünleri, elektrik veyakıtı ya tamamen kestiğini ya da kısıtladığınıkaydeden Martina, aynı zamanda su kısıtlama-sının da sürdüğünü bildirdi. Martina, 7 Ekimöncesine göre Gazze'deki su tedarikinin yüzde7 düzeyine gerilediğini vurgulayarak,"Gaz-ze'deki yeraltı suyunun yüzde 97'si insan tü-ketimine uygun değil." dedi. Mevcut çatışmaöncesinde Gazze'nin gıda üretiminde kendineyettiğini ifade eden Martina, mevcut durumunbunu çok ciddi düzeyde yok ettiğini söyledi.Gazze'nin kuzeyinde tarım üretiminin en iyiihtimalle mayısta çökeceğini öngördükleriniaktaran Martina, "15 Şubat itibarıyla Gaz-ze'deki mahsul alanlarının yüzde 54.8'i hasargörmüş durumda." ifadelerini kullandı. Marti-na, çatışmaların durması ve insani yardımınulaşımının sağlanmasının kıtlığı engellemekiçin gerekli adımlar olduğunun altını çizdi.
"nüfusun tümü gıda 
yardımına muhtaç"Dünya Gıda Programı (WFP) İcra Direktö-rü Yardımcısı Carl Skau, "Bugün Gazze'de ne-redeyse 2,2 milyonluk nüfusun tümü gıda yar-dımına muhtaç." dedi. Skau, ateşkes anlaşmasıolması halinde WFP'nin operasyonlarını ge-nişletmeye hazır olduğunu belirterek, "Kıtlıkriski, Gazze'ye temel gıda ürünlerinin yeterlidüzeyde sağlanamamasıyla artıyor." şeklindekonuştu. WFP'nin 18-19 Şubat'ta yardım kon-voylarının saldırıya uğradığını ve bunun ar-dından Gazze'nin kuzeyine yönelik operasyon-larını koşullar elverene kadar askıya almayıkararlaştırdığını belirten Skau, "Gazze'nin ku-zeyine giden çalışanlarımız, koşulların felaketolduğunu bildirdi. Gıda ve temiz su çok sınırlı,gıdasızlık artıyor ve hastalık yaygın." değerlen-dirmesinde bulundu. Skau, Gazze'nin kuzeyinegıda ve diğer insani yardım malzemelerininyeterli düzeyde ulaştırılması için acilen adımatılması gerektiğini kaydetti. Bunun için ise in-sani yardım çalışanları için güvenli çalışma or-tamı sağlanmasının şart olduğuna işaret edenSkau, aynı zamanda İsrailli yetkililerle yürütü-len uyarı sisteminin uygulanması ve iletişimağının istikrarlı olması gerektiğini söyledi.Skau, kıtlığı engellemek için çok daha fazlagıda tedarikine ihtiyaç olduğunun altını çize-rek, sağlık dahil temel hizmetlerin tekrar inşaedilmesi gerektiğini bildirdi. Bunları sadeceBM Mültecilere Yardım Ajansı'nın (UNRWA)yapabileceğine işaret eden Skau, BM GüvenlikKonseyi'nin 2018'de kabul ettiği 2417 sayılıkararın çatışma ve gıda güvensizliği arasında-ki kısır döngüyü kırmayı amaçladığını hatırlat-tı. Skau, "Konsey'e bugün bu kararı uygulamaçağrısında bulunuyoruz." dedi.
"gazze'de bugün nüfusun
dörtte biri kıtlığın eşiğinde"BM İnsani Yardım Koordinasyon Ofisi(OCHA) Cenevre Temsilcisi ve KoordinasyonBirimi Direktörü Ramesh Rajasingham ise"Gazze'de bugün nüfusun dörtte biri kıtlığıneşiğinde." uyarısında bulundu. Rajasingham,Gazze'nin kuzeyinde iki yaş altı çocuklardan6'sından birinin şiddetli gıdasızlıkla mücadeleettiğini belirtti. Gazze'de çocuklar, kadınlar veemziren anneler arasında gıdasızlığın hızlaarttığına işaret eden Rajasingham, barınaklar-daki aşırı kalabalık, soğuk hava, yetersiz bes-lenmenin salgın hastalıklar için elverişli bir or-tam oluşturduğunu söyledi. Rajasingham, in-sani yardım çalışanlarının Gazze'ye erişim ko-nusunda çok büyük engellerle karşılaştığınıaktardı. BM Güvenlik Konseyi, üye ülkeler veuluslararası toplumun adım atmadan gerekliyardımın sağlanmasının mümkün olmayacağı-na işaret eden Rajasingham, "Bu nedenle ateş-kes çağrımızı yineliyoruz. Eğer harekete geçil-mezse Gazze'de yaygın kıtlığın ve daha fazlacan kaybının kaçınılmaz olacağından endişeediyoruz. 7 Ekim'den bu yana çatışma 30 bineyakın can aldı, 70 bine yakın yaralıya sebepoldu. Bu nedenle Konsey'in bu konuyu acil ola-rak ele alması gerekiyor." ifadelerini kullandı.

Gazze'de nüfusun 
dörtte biri 

kıtlığın eşiğinde

Gazze'de hastanede
13 çocuk açlıktan öldüGazze’de binlerce insan açlık ve kıtlıkla mücadele ediyor. Kamal Adwan Hastanesi’nde 13 çocuk açlıktan öldü, 7 çocuğun ise durumunun kritik olduğu belirtildi. Teröristİsrail, Gazze’de yerleşim yerlerine düzenlediği son saldırılarla en az 30 kişiyi öldürdü

israil'in ağır bombardımanı al-tındaki Gazze'deki Sağlık Bakanlığı,Gazze'nin kuzeyinde bulunan KemalAdvan Hastanesi'nin de son olarakhizmet dışı kaldığı belirtildi. Açıkla-mada, akaryakıt bulunamayan ve je-neratörleri çalıştırılamayan KemalAdvan Hastanesi'ndeki faaliyetlerintamamen durması nedeniyle Gaz-ze'nin kuzeyinde yaşayanlara her-hangi bir sağlık hizmeti sağlanamadı-ğı bildirildi. Açıklamada, "Kemal Ad-van Hastanesi'ndeki elektrik jenera-törünün yakıt sıkıntısı nedeniyle dur-duğu, bölge sakinlerine diyaliz, yo-ğun bakım, çocuk ünitesi, dahiliye,kardiyoloji, genel cerrahi, gecelemeve pediatri acil servislerinde hizmetverilemeyeceği" ifade edildi.İsrail ordusunun 146 gündür sivilyerleşim yerleri, hastane, okul ve ye-rinden edilmiş Filistinlilerin sığındığıbarınakları da hedef alan saldırılarınısürdürmesinin yanı sıra insani yar-dımların girişini engellemesi nede-niyle yaklaşık 2,3 milyon nüfusluGazze Şeridi'nde insani felaket yaşa-nıyor. Başta BM'ye ait kuruluşlar ol-mak üzere uluslararası çevreler, çoğuhastanenin hizmet dışı kaldığı, tıbbimalzeme eksikliğinin yaşandığı, aç-lık, susuzluk ve hijyen malzemelerieksikliğinin tetiklediği hastalıklar ne-deniyle Gazze'de ateşkes ilan edilme-si ve bölgeye insani yardımların giri-şinin artırılması çağrısı yapıyor.

Hiçbir sağlık 
hizmeti kalmadı

Filistin Devlet Başkanı Mah-mud Abbas, dünya liderlerine veuluslararası kuruluşlara mesaj gön-derdi. Abbas mesajında, "FilistinDevleti'nin İsrail Başbakanı Binya-min Netanyahu'nun Gazze Şeridi'ndesavaşın ertesi günü için ilkeler" şek-lindeki açıklamalarını reddettiğinidoğruladı. "Netanyahu'nun uluslar-arası siyasi girişimler ve ateşkes içingösterilen çabaları görmezden geldi-ğini" kaydeden Abbas, İsrail'in GazzeŞeridi'nden tamamen çekilmesine,insani gıda, tıbbi yardım ve temel

gıda konusundaki artan ihtiyaca rağ-men bu açıklamanın meydan okumaniteliğinde olduğunu vurguladı.Abbas ayrıca mesajında şu ifade-leri kullandı: "Netanyahu'nun savaşsonrası planı uluslararası toplumameydan okumaktır. Bu aşırılık yanlısıİsrail hükümetinin üzerinde çalıştığıhedef, yalnızca iki devletli çözümedayalı barışa ulaşma şansını baltala-mak değil, aynı zamanda etnik temiz-lik ve Filistinlilerin yerinden edilme-sine yönelik kampanyaları yoğunlaş-tırmaktır." (AA)

'Netanyahu'nun planı 
meydan okumaktır'
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Altın takı üretimine yeniden başladılar
81 MART 2024 CUMAYAŞAM

"Asrın felaketi"nde, Kahramanmaraş'ta iş yerleri yıkılan veya zarar gören 10 altın ustası,  
Diyarbakır'daki atölyelerde üretim gerçekleştiriyor. Her şeye rağmen işlerini bırakmıyorlar

Ordu Büyükşehir Belediye Başkanı Dr.Hilmi Güler’in girişimleri ile Ordu’da sayıları hızla artan ve verilen  
desteklerle kadın istihdamına önemli katkı sunan kadın kooperatiflerinin sayısı bu süre zarfında 19’a ulaştı.

Kendisini hayata bağlayan 
doktora "Kahramanım"  

kartıyla teşekkür etti

Kahramanmaraş 
merkezli 6 Şubat 2023'te 
meydana gelen deprem-
lerde kentteki iş yerleri 
yıkılan veya zarar gören 10 
altın ustası, Diyarbakır'da 
yeni bir yaşama başladı. 

Ustalar, Diyarbakır 
Kuyumcular ve Sarraflar 
Odası'nın çatısı altında, 
kentteki çeşitli atölyelerde 
yeniden altın takı üre-
timine başladı. 

Diyarbakır Kuyumcular 
ve Sarraflar Odası Başkanı 
Mehmet Yüksel, AA 
muhabirine, Kahraman-
maraş'ın kuyumculuk sek-
törü açısından önemli bir 
yere sahip olduğunu be-
lirterek, yaşanan depremle 
birlikte Kahramanmaraş'ta 
sektörün zarar görmesinin 
kendileri için üzücü 
olduğunu söyledi. 

Bölgede üretimin büyük 
kısmının Kahraman-
maraş'tan yapıldığını, de-
premin ardından bu 
sektörün sekteye 
uğradığını kaydeden Yük-
sel, depremden etkilenen 
üreticilerin olduğunu be-
lirtti. 

Kahramanmaraş'tan 10 
altın ustasının Di-
yarbakır'a geldiğini, bu 
ustaların çeşitli atölyelerde 
çalışmaya başladığını 
bildiren Yüksel, ustaların 
kentte üretim yaptığını 
söyledi. Ustalara her 
konuda yardımcı olduk-

larını ifade eden Yüksel, 
"Bizler onlara el, ayak 
olduk. 'Yeter ki üretim 
yapın, biz de size yardımcı 
olalım.' dedik. Onlara her 
türlü desteği veriyoruz. 
Kentte toplam 60 atölye 
var. Ustalarımız, 10 ayrı 

atölyede çalışıyor." dedi. 
"Depremde, çok  
kaybımız vardı ama  
mücadeleyi de  
bırakmamak lazım" 
Usta Ali Çiftaslan, de-

premde iş yerlerini kaybet-
tikten sonra bir süre 
devletin olanaklarından 
faydalandıklarını ve daha 
sonra da Diyarbakır'a aile-
siyle birlikte yerleştiğini 
söyledi. 

Diyarbakırlı dostlarıyla 
görüşmeleri sonucu Di-

yarbakır'a taşınmaya karar 
verdiklerini bildiren Çif-
taslan, şöyle konuştu: 

"Daha önce Diyarbakır'-
daki esnafla ticari ilişkiler-
imiz vardı. Bu ilişkiler 
sonra dostluğa dönüştü. 
Ayrıca, Diyarbakır ve 

Kahramanmaraş'ın takı 
tasarımları da benzer. 
Bunlardan dolayı Di-
yarbakır'a yerleştik. Bu-
rada işimize başladık. 
Kahramanmaraş'ta 
sürdürdüğümüz işi burada 
da devam ettiriyoruz. Di-
yarbakırlı hemşerilerim-
izin, dostlarımızın, 
esnafımızın misafirperver-
likleri, bizi kabullenmeleri, 
kendilerinden ayırt et-
memeleri, yaşadığımız 
olaydan sonra daha bir 

sarılmaları, samimi ol-
maları bizi sevindirdi. De-
premden dolayı maddi ve 
manevi kayıplarımız oldu. 
Hayat devam ediyor. De-
premde, çok kaybımız 
vardı ama mücadeleyi de 
bırakmamak lazım. Bir 

şekilde devam etmek 
gerekiyor." 

Eşiyle birlikte atölyede 
çalıştığını kaydeden Çif-
taslan, Diyarbakır'da da 
ekmeklerini kazanmaya, 
hayatlarını idame ettirm-
eye çalıştıklarını aktardı. 

Kahramanmaraş'tan 
gelen ustaların Di-
yarbakır'a renk kattığını 
aktaran Çiftaslan, 
"Sanatımızı yapıyoruz, 
kalfalarımızı yetiştirmeye 
çalışıyoruz. Bizden sonra 

da kısmet olursa onlar 
devam ettirecek. Kahra-
manmaraşlı bir sanatkar 
olarak Diyarbakır'da üre-
timimize devam ediyoruz." 
ifadelerini kullandı. 

"Kahramanmaraş'ta  
düzenimiz dağıldı" 
Usta Sıddık Denizdur-

duran da Kahraman-
maraş'taki 
Kuyumcukent'te bulunan 
dükkanının depremde 
yıkıldığını söyledi. 

"Asrın felaketini 
yaşadıktan sonra Kahra-
manmaraş'ta düzenimiz 
dağıldı. Biz de Diyarbakır'a 
geldik." diyen Denizdurdu-
ran, Diyarbakır'da yeniden 
imalat gerçekleştirdiklerini 
bildirdi. 

Denizdurduran, "Orası 
da burası da evimiz. Di-
yarbakır'da yabancılık çek-
miyorum. Burada bir 
şeyler üretebilirsek mem-
nun oluruz." diye konuştu. 

Atölye sahibi Ali Topuz 
da bünyelerinde çalışmaya 
başlayan Kahraman-
maraşlı ustalarla bir aile 
gibi olduklarını dile ge-
tirdi. Kahramanmaraşlı 
altın üreticilerinin Di-
yarbakır'ın kuyumculuk 
sektörüne farklı bir bakış 
açısı getirdiğini anlatan 
Topuz, "Depremden etkile-
nen vatandaşlarımız 
yanımızda çalışıyor. Di-
yarbakır'ın üretimine de 
katkı sağlıyorlar." dedi. 

Ordu Büyükşehir 
Belediye Başkanı Dr. 
Mehmet Hilmi Güler’in 
göreve başladığı günden 
bu yana Ordu’da kadın ko-
operatiflerinin sayısında 
her geçen gün artış 
yaşandı. 2019-2024 yılları 
arasında Büyükşehir 
Belediyesinin destekleri ile 
kurulan kadın kooperati-
flerinin sayısı 19 olurken 
kurulan kooperatiflerle 
birlikte birçok kadın ürün-
lerini pazarlayarak 
ekonomik kazanç el 
ediyor. 

Ordu Büyükşehir 
Belediye Başkanı Dr. 
Mehmet Hilmi Güler’in 
göreve geldiği günden bu 
yana Ordu’da sıra dışı bir 
belediyecilik ortaya koyu-
luyor. Klasik belediyecil-
iğin yanı sıra tarımdan 
turizme, teknolojiden 
yazılıma her alanda 
çalışma yürüten Büyükşe-
hir Belediyesi kadın istih-
damına ve kadın 
üreticilere destek olmayı 
sürdürüyor. 

Başkan Güler’in gir-
işimleri ile Ordu’nun yöre-
sel lezzetlerinin gün 
yüzüne çıkartılması 

amacıyla başlatılan projel-
erle unutulmaya yüz tut-
muş yüzlerce ürün tekrar 
üretime kazandırıldı. Ordu 
Büyükşehir 
Belediye Başkanı 
Dr. Mehmet Hilmi 
Güler’in verdiği 
destek ile kooperati-
fleşme yoluna giden 
kadınlar, unutul-
maya yüz tutmuş 
ürünleri tekrar gün 
yüzüne çıkartırken 
aile ekonomilerine 
katkı sağladı. 

 19 KADIN  
KOOPERATİFİ  
KURULDU 
Ordu Büyükşehir 

Belediye Başkanı 
Dr. Mehmet Hilmi 
Güler’in girişimleri 
ile Ordu’da sayıları 
hızla artan ve verilen 
desteklerle kadın istih-
damına önemli katkı 
sunan kadın kooperati-
flerinin sayısı bu süre 
zarfında 19’a ulaştı. 

DESTEKLER  
HİÇ BİTMEDİ 
Ordu Büyükşehir 

Belediyesi 5 yılda kadın 
girişimcilere desteklerini 
biran olsun kesmedi. 2020 

yılında yöresel ürün 
üreten kadınların ürün-
lerini pazarlayabilmeleri 
amacıyla Tarım İl ve 

Orman Müdürlüğü ile bir-
likte teleferik alt istasy-
onunda bulunan ‘’Yöresel 
Ürünler ve El Sanatları 
Pazarı’’ kuruldu. Burada 
bulunan stantlar kadın 
üreticilere yaklaşık 6 ay 
gibi bir süre için ücretsiz 
tahsis edilirken sonrasında 
ise ORTAR A.Ş 
bünyesinde cüzi miktar-
larda kira karşılığı kullan-

maya devam etti. Burada 
bireysel üreticilerin 
yanında Kadın Kooperati-
flerinin bazıları da ürün-

lerini pazarlamaya başladı. 
KOOPERATİFLER 
GÜÇLENDİ 
 Büyükşehir Belediyesi 

aktif kooperatifleri düzenli 
aralıklarla ziyaret ederek 
bilgi ve deneyim eksiklik-
lerinin tespiti yapılarak 
katkı verildi. Bu kapsamda 
kooperatiflerin daha bil-
inçli olması ve gelişim-
lerini arttırarak 

sürdürmeleri adına Ordu 
Büyükşehir Belediyesi ve 
DOKA ile bir teknik destek 
(eğitim) projesi yapıldı. 

‘’Kadın Kooperat-
ifleri Öğreniyor, 
Gelişiyor’’ isimli 
bu proje kap-
samında 19 kadın 
kooperatifine 
yakın bulunduk-
ları 4 farklı nok-
tada e-ticaret, 
satış ve 
pazarlama konu-
larında eğitim al-
maları sağlandı. 
Bu projenin de-
vamında yine 
DOKA iş bir-
liğinde ‘Kadın 
Kooperatifleri 
Marka Oluyor’ 
projesiyle önde 

gelen 5 kooperatifin etiket, 
logo tasarımları ile marka 
tescil başvuruları 
yapılarak e-ticaret satış 
siteleri aktif hale getirildi. 

Tüm bunların dışında 
kadın kooperatiflerinin 
talepleri doğrultusunda 
malzeme ve ekipman 
destekleri de Büyükşehir 
Belediyesi tarafından 
gerçekleştirildi.

Henüz 18 aylıkken 
genetik bir hastalık olan 
PFIC-2 ve karaciğer 
kanseri tanısı konan ve 
o dönem ABD'de görev 
yapan Prof. Dr. Şükrü 
Emre'nin yaptığı op-
erasyonla sağlığına 
kavuşan 11 yaşındaki 
Derin Mai Kırcıoğlu, 
doktorunu ziyaret etti. 

İzmir Ekonomi 
Üniversitesi (İEÜ) Tıp 
Fakültesi Medical Point 
Hastanesinden yapılan  
açıklamada, Zeynep ve 
Hakan Kırcıoğlu çiftinin 
tek çocuğu Derin Mai'ye 
henüz bebekken nadir 
görülen genetik bir 
hastalık olan PFIC-2 ve 
karaciğer kanseri tanısı 
konuldu. 

Ameliyat için 2013 
yılının Aralık ayında 
ABD'ye götürülen Derin 
Mai, o dönemde Yale 
Üniversitesi Tıp Fakül-
tesi Transplantasyon 
Bölüm Başkanı olarak 
görev yapan Prof. Dr. 
Şükrü Emre tarafından 
ameliyat edildi ve 
sağlığına kavuştu. 

Yıllarca kendisini 
sağlığına kavuşturan 
doktoru ailesinden 
dinleyen Derin,   Prof. 
Dr. Emre'yi ziyaret etti. 

Derin, kendisini hay-
ata bağlayan doktoru 
için hazırladığı resim ve 
mesajlarının olduğu 
"Kahramanım" kartını 
Prof. Dr. Emre'ye 
hediye etti. 

Ordu’da kadın kooperatiflerinin sayısı artıyor

Van’da Jandarma göçmen kuş nöbetinde

Kentte her türlü yasa 
dışı faaliyetin önlenmesi 
için görev yapan jan-
darma ekipleri, doğal 
yaşamın korunması ve 
kaçak avcılığın engellen-
esine yönelik çalış-
malarını da sürdürüyor. 

İl Jandarma Komu-
tanlığı Çevre Doğa ve 
Hayvanları Koruma 
Timi, sorumluluk sa-
hasında yaralı veya 
tehlike altındaki, sahipli 
ya da sahipsiz hayvanları 
korumak, onlara yardım 
eli uzatmak için çaba 
gösteriyor. 

Hayvan Durum 
İzleme (HAYDİ) uygula-
ması üzerinden gelen ih-
barları değerlendiren 
jandarma personeli, kış 

aylarında yiyecek sıkın-
tısı yaşayan yaban hay-
vanları için belirli 

periyotlarda doğaya yem 
bırakıyor. 

Görev sahasına uygun 
arazi aracıyla Van Gölü 
çevresinde sürekli de-

vriye gezerek başta 
flamingo, beyaz kaz ve 
dikkuyruk olmak üzere 

yüzlerce kuş türünün bu-
lunduğu Van Gölü havza-
sındaki sazlık ve sulak 
alanlarda nöbet tutan 
ekip, kaçak avcılara izin 

vermiyor. 
Yaptıkları denetim-

lerle yaban hayatının ko-
runmasına katkı sunan 
ekipler, çevredeki vatan-
daşları da yaban hay-
atının korunması 
konusunda bil-
gilendiriyor. 

Çevre Doğa ve Hay-
vanları Koruma Tim Ko-
mutanı Jandarma 
Astsubay Üstçavuş Selim 
Kara, AA muhabirine, 
Van Gölü'nün zengin bir 
yaban hayatı çeşitliliğine 
sahip olduğunu söyledi. 

Kapalı bir havza olan 
Van Gölü'nde yaşayan 
endemik tür inci ke-
falinin üreme döneminde 
gölü besleyen akarsu-
larda koruma faaliyeti 

yürüttüklerini anlatan 
Kara, şunları kaydetti: 

"Başta Van Gölü 
olmak üzere Erçek, 
Turna, Sarımemet, 
Deliçay, Zilan, 
Bendmahi, Karasu ve 
Dönemeç gibi sulak alan 
ve avlak bölgelerde suç 
işlenmesini önlemek 
amacıyla devriye faaliyet-
leri icra ediyoruz. İcra 
edilen faaliyetlere Asayiş 
Bot Komutanlığı Timi de 
eşlik ediyor. Kaçak 
avcılığın önlenmesi ve 
yaban hayvanlarının ko-
runması amacıyla gece 
gündüz termal kamer-
alar, dron ve dürbünler 
başta olmak üzere 
teknolojik cihazları kulla-
narak önlemler alıyoruz."

Mustafa Demirci, Gazze'deki 
dramı "Suçum Neydi Benim" 

eseriyle anlatıyor
İstanbul Üniversitesi 

İlahiyat Fakültesi Dok-
tor Öğretim Üyesi, sa-
natçı Mustafa Demirci, 
Gazze'deki dramı an-
lattığı yeni eseri 
"Suçum Neydi Benim"i 
yayınladı. 

Usta sanatçı, bir ço-
cuğun dilinden Gaz-
ze'de yaşanan acıyı ele 
aldığı esere ilişkin gö-
rüşlerini ve eserin or-
taya çıkış hikayesini 
AA muhabirine anlattı. 

Böyle bir eseri yap-
mayı istemediğini dile 
getiren Demirci, 
"Keşke orada insanlar, 
çocuklar, bebekler kat-
ledilmeseydi de böyle 
bir eseri yapmak zo-
runda kalmasaydım. 
Yaşadığımız yüzyılda 
çok büyük felaketler 
oldu ve olmaya da 
devam ediyor. Bana 
göre Gazze'de yaşanan-
lar yaşadığımız yüzyılın 
en büyük felaketlerin-
den bir tanesi. Çünkü 
masumiyetin katledil-
mesi söz konusu." dedi. 

Mustafa Demirci, 
çocuk ve bebeklerin, 
saflığı ve ilahi duygu-
ları temsil ettiğini vur-
gulayarak, şunları 
kaydetti: 

"Çocukların bütün 
dünyanın gözü önünde 
açıkça katledilmesi kat-
lanılır bir durum değil. 
Bu dışarıdan izleyen 
açısından bir başka 
utanç vesilesi ama içe-
ride bizzat yaşayan Fi-
listinli kardeşlerimiz 
için tarif edilemez bir 
acı. Beni en çok yarala-
yan görüntülerden bir 

tanesi, bir babanın yav-
rusunun parçalanmış 
bedenini torbalara dol-
durarak elinde tutma-
sıydı. Bunu bir insan 
nasıl kabullenebilir? 
Ben bu acıyı hissetti-
ğim için böyle bir şiir 
yazmak istedim. İnsani 
duyarlılık her şeyin 
ötesindedir. Sanatçı ol-
masam da bir insan 
olarak bunu kabullen-
mem mümkün değil. 
Maalesef bu hikaye çok 
geçmişte başladı ve git-
gide kötüleşerek devam 
ediyor." 

"Düşmanın  
niyeti, 
 amelinden  
daha kötüdür" 
Usta sanatçı, masu-

miyete karşı, aleni ve 
pervasızca işlenen bu 
suikastı kabullenmenin 
mümkün olmadığının 
altını çizerek, Gazze'de 
öldürülen masum ço-
cukların da "Suçum 
neydi benim?" diye so-
racağını ifade etti. 

Gazze'de son 5 ayda, 
13 bine yakın çocuğun 
öldürüldüğüne vurgu 
yapan Demirci, "Bu bir 
soykırımdır. Bu gerçek-
ten tarihte eşi benzeri 
görülmemiş planlı bir 
çocuk katliamıdır. 
Benim bunları söyler-
ken içim titriyor. O 
kafa nasıl çalışıyor 
acaba? Dünyada böyle 
bir katliamın Batıda 
yapıldığını düşünsek 
acaba ne olurdu? Bu 
çocukların suçu Müslü-
man bir ailenin çocuğu 
olmaları mı? Her canlı-
nın yaşama hakkı var. 

Van İl Jandarma Komutanlığına bağlı faaliyet gösteren Çevre Doğa ve Hayvanları Koruma Timi,  
Van Gölü havzasındaki sulak alanlarda konaklayan göçmen kuşları korumak için nöbet tutuyor.
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Mardin'de düzenlenen 
"Gazze İçin Ben de Orada-
yım" konserinde sanatçılar 
eserlerini Gazze'ye destek 
için söyledi. 

Valilik, Büyükşehir Bele-
diyesi, Mardin Artuklu Üni-
versitesi, Mardin Sivil 
Toplum Kuruluşları Plat-
formu ve Sanat Hayattır 
Derneği tarafından Atatürk 
Kültür Merkezi'nde gerçek-
leştirilen ve Gazze'ye yöne-
lik saldırıların durması 
çağrısı yapılan program, 
TRT Müzik kanalında canlı 
yayımlandı. 

Gazeteci Fulya Öztürk'ün 
sunduğu programda Yavuz 
Bingöl, Ömer Karaoğlu, 
Sinan Akçıl, Alim Qasımov 
eserlerini Gazze için seslen-
dirdi. 

Mardin Diller ve Dinler 
Korosu da gecede Türkçe, 
Arapça, Kürtçe ve Süryanice 
şarkılar söyledi. 

"İnsanlık 
 suçu işleniyor" 
Programda konuşan 

Mardin Valisi ve Büyükşehir 
Belediye Başkan Vekili Tun-
cay Akkoyun, Filistin top-
raklarında bir insanlık 
dramı yaşandığını belirtti. 

Kudüs'te Müslümanlara 
cuma namazını reva görme-
yenlerin yıllardır farklı din-
lere, farklı etnik yapılara 
sahip vatandaşların bir 
arada, huzur içerisinde ya-

şadıkları Mardin'e bakması 
gerektiğini ifade eden Akko-
yun, "Özgürlük, barış, kar-
deşlik laf ile olmuyor. 
Bunun icra edildiği, gerçek 
manada görüldüğü, yaşan-
dığı yer Mardin. Birlikte ya-
şamanın en güzel örneği 

olan huzur şehri Mar-
din'imizden Filistinli kar-
deşlerimizin yaşamış 
oldukları zulme karşı sesi-
mizi duyurmak, haykırmak 
için bu programı düzenliyo-
ruz." dedi. 

Filistin topraklarında, 
Gazze’de büyük bir dram ve 
katliamın yaşandığına dik-
kati çeken Akkoyun, bölgeye 
insani yardımların da ulaş-

tırılamadığını aktardı. 
Akkoyun, "Bir insanlık 

suçu işleniyor. Salgın hasta-
lıkların ve açlığın bir silah 
olarak kullanıldığı zalim bir 
zihniyeti görüyoruz. Gönül 
coğrafyamız başta olmak 
üzere dünyanın neresinde 

olursa olsun bir acı, bir in-
sanlık suçu olduğu zaman 
ilk ses bu topraklardan çıkı-
yor. Sayın Cumhurbaşka-
nı'mızın Davos Zirvesi'ndeki 
'one minute' çıkışı, haykırı-
şından itibaren dünyada 
birçok şey değişiyor. Sayın 
Cumhurbaşkanı'mızın lider-
liğinde bu yaşanan insanlık 
suçuna güçlü bir ses çıkıyor 
bu topraklardan ve vatan-

daşlarımız da bu iradeli ve 
onurlu sese destek oluyor-
lar." ifadelerini kullandı. 

Yavuz Bingöl de ilk kon-
seri İstanbul’da düzenledik-
lerini anımsatarak, buradan 
sağlanan geliri yardım koli-
leri olarak Gazze’ye ulaştır-

dıklarını aktardı. 
Filistin’de sadece bomba 

ve kurşunların öldürmedi-
ğini ayrıca çok ciddi bir 
açlık sorunun bulunduğunu 
dile getiren Bingöl, Mar-
din'de verdikleri ikinci kon-
serde de yardım 
topladıklarını ve bu yardım-
ları Gazze’ye ulaştıracakla-
rını kaydetti. 

Gazze’yi unutturmamaya 

ve hep gündemde tutmaya 
çalıştıklarına işaret eden 
Bingöl, şunları söyledi: 

"İstanbul'dan sonra Av-
rupa'da 3 yerde konser yap-
maya çalıştık. Ama maalesef 
bize salon vermediler. Lafa 
gelince demokrat, insan 
hakları diye mangalda kül 
bırakmazlar. Ama ne yazık 
ki madalyonun diğer yüzü 
öyle değil." 

Ömer Karaoğlu, Gazze'de 
katliam ve vahşet yaşandı-
ğını belirtti. 

Karaoğlu, "Belki şu da-
kika üzerlerine yağan bom-
balardan kurtulup açlık 
sebebi ile ölüyor çocuklar. 
Masumlar, siviller, İsrail re-
jiminin saldırısı altında ne-
redeyse bir asırdır bu zulmü 
yaşıyorlar." dedi. 

Sinan Akçıl da herkesin 
Gazze içi duyarlı olması ge-
rektiğini belirtti. 

Programda, SMS geliri-
nin Türk Kızılay aracılığıyla 
Gazze'ye bağışlanacağı be-
lirtildi. 

Programa, AK Parti Mer-
kez Karar ve Yönetim Ku-
rulu (MKYK) Üyesi Orhan 
Miroğlu, AK Parti Mardin 
Büyükşehir Belediye Başkan 
adayı Abdullah Erin, Mar-
din-Diyarbakır Metropoliti 
Saliba Özmen, Kırklar Kili-
sesi Başpapazı Gabriyel 
Akyüz, kurumların temsilci-
leri ve vatandaşlar katıldı.

Mimar Sinan'ın ustalık 
eseri Selimiye Camisi'nde 

restorasyon çalışmaları iç 
ve dış mekanda eş zamanlı 
devam ediyor. Vakıflar 
Genel Müdürlüğünce 2021 
Kasım ayında restorasyona 
alınan camide çalışmalar 
bilim kurulunun nezare-
tinde sürüyor. 

Çalışmalar etaplar ha-
linde gerçekleştirilirken 
cami bu esnada ibadet ve 
ziyarete açık tutuluyor. 

UNESCO Dünya Mirası 
Listesi'nde yer alan abide-
nin geleceğe güvenle taşın-
ması için çalışan restora- 
syon ekipleri, yapının her 

noktasında aslına uygun 
çalışmalar yürütüyor. 

Kurşun yenileme ve  
taş onarım işleri bitti 
Çalışmalar kapsamında 

camideki kurşun yenileme 
ve taş onarım işlemleri ta-
mamlandı. 

Caminin kentin her nok-
tasından görülebilen dört 
minaresinden üçünde ça-
lışmalar bitirildi, son mi-
naredeki çalışmalarda sona 
gelindi. 

Selimiye’nin yerden yük-
sekliği 43 metre olan 31 
metre çapındaki kubbesi-
nin de restorasyonu ta-
mamlandı. 29 parçadan 

oluşan alem onarımdan ge-
çirildi, altın varakla kap-

landı. Revak 
kubbelerinin ise 
taş alemleri takıla-
rak bu alandaki 
çalışmalar biti-
rildi. 

Selimiye'nin 
restorasyonunda 
önceki çalışmalar-
dan kalan ve ya-
pıya zarar veren 
çimentonun ye-
rine Horasan harcı 
kullanılırken, dış 
cephe onarımında 
önemli yol kate-
dildi. Caminin 
pencereleri de as-

lına uygun şekilde yeni-
lendi. Selimiye’deki iç 
mekanında raspa işlemleri 
tamamlandı, kalem işleri 
ile ahşap kapı ve kepenkle-
rin yenilenmesi ise devam 
ediyor. 

Restorasyon çalışmaları-
nın gelecek yıl tamamlan-
ması planlanıyor. 

"Bilimsel ve  
akademik çalışmalar  
eşliğinde hassas  
süreç işliyor" 
Edirne Kültür ve Turizm 

Müdürü Kemal Soytürk, 
AA muhabirine camideki 

restorasyon çalışmalarının 
titizlikle yürütüldüğünü 
söyledi. 

Yapının her alanının in-
celendiğini ve gerekli mü-
dahalelerin aslına uygun 
şekilde yapıldığını belirten 
Soytürk, caminin sağlıklı 
bir şekilde geleceğe taşın-
dığını ifade ederek, şöyle 
dedi: 

"Selimiye Camisi mede-
niyetimiz için bir başyapıt. 
Bilimsel ve akademik çalış-
malar eşliğinde hassas bir 
süreç işliyor. Selimiye'nin 
restorasyonuna şahitlik 
etmek çok güzel bir şey. 
Çalışmalar yoğun şekilde 
sürüyor. Atölyelerde titiz 

bir çalışma var. Cam, taş ve 
ahşap atölyelerinde dik-
kate değer işler yapılıyor. 
Selimiye'nin restorasyonu-
nun tamamlanmasını me-
rakla bekliyoruz. 
Restorasyon çalışmaları 
çok hassas bir süreç. Plan-
lanan sürede çalışmaların 
bitirilmesini bekliyoruz." 

Soytürk, Selimiye'nin 
kent turizminin önemli de-
ğeri olduğuna dikkati çekti. 

Camideki restorasyon 
çalışmalarının bile ziya-
retçi çektiğini vurgulan 
Soytürk, çalışmaların ta-
mamlanmasıyla caminin 
daha çok ziyaretçi ağırlaya-
cağını ifade etti.

Sanatçılar"Gazze İçin Ben de Oradayım" dedi

Selimiye'nin restorasyonu 2025 yılında bitirilecek
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Geceye katılan Yavuz Bingöl, Ömer Karaoğlu, Sinan Akçıl ve Alim Qasımov ile Mardin Diller 
ve Dinler Korosu eserlerini Gazze için seslendirdi.Programa vatandaşlar yoğun ilgi gösterdi

Mevlevihanenin 
temellerine ulaşıldı

Osmanlı sancağının muhafaza edildiği Sancak Köşkü restore edildi

Mimar Sinan'ın ustalık eseri Selimiye Camisi'nde restorasyon çalışmaları iç ve dış mekanda eş zamanlı 
devam ediyor. Yerden yüksekliği 43 metre olan 31 metre çapındaki kubbenin restorasyonu tamamlandı.

Osmanlı sancağının 
muhafaza edilmesi ama-
cıyla 16. yüzyılda inşa 
edilen Sancak Köş-
kü'nün restorasyon ça-
lışmaları tamamlandı. 

İstanbul Valiliği, 
2021 yılında başlattığı 
çalışma kapsamında, 
Sultan 2. Beyazıt döne-
minde (1596) Sadrazam 
Davut Paşa tarafından 
yaptırılan Sancak Köş-
kü'nün, aslına uygun bir 
şekilde yeniden inşa 
edilmesi için proje ha-
zırladı. 

YTÜ hocaları 
 katkı sundu 
Davutpaşa Kışlası'nın 

19. yüzyılda yapılma-
sıyla işlevini yitiren ve 
zamanla kullanılamaz 
hale gelen köşkün, yak-
laşık 3 yıl süren rölöve, 
restitüsyon ve restoras-

yon çalışmalarına, Yıl-
dız Teknik Üniversite-
si'nden (YTÜ) alanında 
uzman çok sayıda hoca 
katkı sundu. Köşk, çevre 
düzenlemelerinin de ta-
mamlanmasıyla yeniden 
hizmete açıldı. 

Bugünkü YTÜ'nün 
Davutpaşa'daki kam-
püsü içinde, Osmanlı 
Padişahının sefere gön-
derdiği ordusunu uğur-
ladığı ve yine seferden 
dönen ordusunu törenle 
karşıladığı alana inşa 
edilen, Osmanlı Sanca-
ğı'nı muhafaza etme işl-
evi gören köşkün açılışı 
için tören düzenlendi. 

Rektör Tamer Yıl-
maz: Köklü tarihi eser-
lerinize saygı göster- 
meye ihtiyacınız var 

Törende konuşan Yıl-
dız Teknik Üniversitesi 

Rektörü Prof. Dr. Tamer 
Yılmaz, Yıldız Teknik 
Üniversitesi'nin 113 yıl-

lık köklü bir kurum ol-
duğuna dikkati çekti. 

Kampüsün dünyanın 
en iyi 63. kampüsü ola-
rak gösterildiğini ve 

dünyanın en iyi 10 kam-
püsünden biri olmayı 
hedeflediklerini anlatan 

Yılmaz, "Sürdürülebilir 
bir kampüs ortamı oluş-
turmayı amaçlıyoruz. 
Bunu sağlamak istiyor-
sanız köklü bir tarihe, 

geçmişe ihtiyacınız var. 
Köklü tarihi eserlerinize 
saygı göstermeye ihtiya-

cınız var." dedi. Davut-
paşa Kampüsü 
içerisinde başka tarihi 
yapıların da ihya edile-
rek kullanıma alındığını 

aktaran Yılmaz, Sancak 
Köşkü ile ilgili, güzel bir 
restorasyon örneği oldu-
ğunu vurguladı. 

Yılmaz, şöyle devam 
etti:  "Bugün özellikle 
davet ettim ve davet 
ederken şunu söyledim; 
'İyi bir restorasyon ör-
neği görmek istiyorsanız 
buraya gelin.' Maalesef 
ki çok yanlış uygulama-
lar var, yeterince hassas 
olmayan uygulamalar 
var ama burası çok ba-
şarılı oldu. Niye başarılı 
olduk? Çünkü Valiliği-
miz himayesinde yaptık, 
restorasyonda çalışan 
restoratörler Yıldız Tek-
nik Üniversitesi Mimar-
lık bölümünden 
mezundu. Bizim mezun-
larımız canla başla çalı-
şarak bu hale getirdiler. 
Estetik ve sanattan hoş-

lanan herkesin bu tür 
eserlerin keyfini çıkart-
ması gerekiyor. Bir tek-
nik üniversiteyiz ama 
hep söylediğimiz birşey 
var; Yıldız Teknik Üni-
versitesi sanatsız kala-
maz, biz sanatı 
seviyoruz, sanata doya-
mıyoruz ve hep sanatçı-
larla iç içe olmaya 
devam edeceğiz." 

Törende daha sonra 
İstanbul Vali Yardımcısı 
Hasan Hüseyin Can ve 
restorasyonda emeği bu-
lunan hocalar, köşkün 
açılış kurdelesini kesti. 

Köşkte, Mimar Sinan 
Güzel Sanatlar Üniversi-
tesi Geleneksel Türk Sa-
natları Bölümü hocaları 
ve öğrencileri tarafından 
hazırlanan tezhip ve hat 
sanatı eserleri sergi-
lendi.

Ayağa kaldırıla-
cak Edirne Mevlevi-
hanesi'nin toprak 
altında kalan temel-
lerine ulaşıldı, yapı-
nın inşasına kısa 
sürede başlanacak. 

Muradiye Camisi 
bahçesinde Edirne 
Müze Müdürlüğü ve 
İl Özel İdaresi ekip-
lerince başlatılan 
kazı çalışmaları 
devam ediyor. 

Çalışmalarda 
Mevlevihanenin te-
mellerine ulaşıldı. 

Kazıdan çıkan ve-
riler ışığında hazırla-
nacak restorasyon 
projesine göre yapı 
ihya edilecek. 

Edirne Valisi 
Yunus Sezer, gazete-
cilere yaptığı açıkla-
mada, geçmişte 
Konya Mevlevihane-
si'nden sonra inşa 
edilen Mevlevihane-
nin Edirne ve Bal-
kanlar'a 500 yıl 
boyunca hizmet ver-
diğini söyledi. 

Yapının ihyasına 
yönelik çalışmaların 
hızlı şekilde sürdü-
ğünü belirten Vali 
Sezer, "Cumhuriye-
tin ilk yıllarına kadar 
ayakta kalan bir 
yapı. Oradaki yapı-
larla ilgili 1960'lı yıl-
lara kadar olan 
dönemde kısmen fo-
toğraflar var. Tespit 
için bir kazı çalış-
ması yapılıyor. Bir 
taraftan projesi ha-
zırlanıyor. 1-2 ay 
içinde biz inşaat ça-
lışmasına başlayaca-
ğız. Hem proje 
bitecek hem kazı ça-
lışmalarında temel-
ler ortaya çıkacak." 
dedi. Sezer, Mevlevi-
hanenin Edirne için 
önem arz ettiğini 
dile getirdi. 

İhyası tamamlan-
ması sonrası Mevl-
evihanenin sadece 
Edirne'ye değil Bal-
kanlar'a hizmet ve-
receğini söyleyen 
Sezer, "Hemen yanı-
mızda Bulgaristan 
Filibe'de bir Mevl-

evihane var. Edir-
ne'de kurumsallaş-
mış bir yapı var, bu 
yapıyı ihya edebilir-
sek Balkanlar'a yö-
nelik bir merkez 
haline getirmeyi dü-
şünüyoruz. Bir yan-
dan semazenlerimiz 
yetişiyor. Nasıl 
Konya Anadolu için 
önemliyse biz de bu-
rayı Balkanlar için 
aynı öneme kavuştu-
rup kültürümüzü, 
milli ve manevi duy-
gularımızı Balkan-
lar'a aktarmak 
istiyoruz." dedi. 

Edirne  
Mevlevihanesi 
Tarihi kaynaklara 

göre 2. Murat tara-
fından 15. yüzyılda 
Muradiye Cami Kül-
liyesi'nde caminin 
kuzeyine yaptırılan 
ahşap Mevlevihane, 
tekke binaları, 
harem dairesi, se-
mahane, dede oda-
ları ve kütüpha- 
neden oluşuyordu. 

Mevlevi dervişle-
rinin, öğrencilerin ve 
misafirlerin yemek 
ihtiyacının karşılan-
dığı imarethanede 
ise cami minaresinin 
gölgesinin düştüğü 
yere kadar olan ev-
lere her gün ekmek, 
perşembe günleri de 
pilav ve zerde ikram 
edilirdi. 

Edirne Mevlevi-
hanesi 1925 yılında 
bir süre ilkokul ola-
rak hizmet verdi, ar-
dından Trakya 
Umumi Müfettişi 
General Kazım Dirik 
tarafından yıktırıldı. 

Caminin hazire-
sinde Mevlevihane-
nin ilk şeyhi Celalet- 
tin Çelebi, ikinci 
şeyhi Cemaleddin 
Çelebi, tekke şeyhle-
rinden Mehmet Arif 
Dede, Osman Dede, 
Şair Neşati Dede, 
Seyyid Mahmut 
Dede, Mehmet Emin 
Dede, Ali Eşref 
Dede, son şeyh Sü-
leyman Dede'nin 
mezarları yer alıyor.
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İstanbul Büyükşehir Belediye Başkan Adayı Murat Kurum: “5 bin 833 lira  
taksitle vatandaşlarımız dönüşümünü hızlı bir şekilde gerçekleştirecek” dedi

İBB'nin yüzde 10'luk zam 
oranına sendikadan tepki 

İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi (İBB) iştirak şir-
ketleri KİPTAŞ, İGDAŞ, İs-
tanbul İmar AŞ, İSTAÇ ve 
İSTON; kentin hafıza tarihi 
açısından çok değerli bir 
yapı olan ve yıllardır 
kaderine terk edilen Bul-
gur Palas’ı 2021 yılında 
satın alındı. İBB Kültür 
Varlıkları Dairesi Başkan-
lığı’na bağlı İBB Miras 
ekipleri, tarihi yapıyı, KİP-
TAŞ koordinasyonunda 
titiz bir çalışmayla restore 

etti. Tarihi yapı; 135 kişilik 
kütüphanesi, sergi salonu, 
öğrenci kulüplerinin kul-
lanımına tahsis edilen 
alanlar, restoran, çok 
amaçlı etkinlik alanları ve 
benzersiz İstanbul man-
zarasına sahip seyir 
terasıyla yeni nesil bir 
yaşam merkezi olarak tüm 
İstanbullularla buluştu. 
Böylece, Fatih Aksaray’da, 
şehrin yedinci tepesi 

olarak tanımlanan Koca-
mustafapaşa Tepesi’nde 
bulunan görkemli yapı, 
yeniden İstanbulluların 
oldu. Bulgur Palas’ın 
açılışı; İBB Başkanı Ekrem 
İmamoğlu, CHP Parti 
Meclisi üyesi Berker Esen, 
Avcılar Belediye Başkanı 
Turan Hançerli, CHP’nin 
Fatih Belediye Başkan 
adayı Mahir Polat, Zeytin-
burnu Belediye Başkan 
adayı Onur Soytürk ve 
Eyüpsultan Belediye 

Başkan adayı Mithat Bü-
lent Özmen’in katılım-
larıyla gerçekleştirildi. 

Yapımı 1912 yılına tar-
ihlenen ve İtalyan Mimar 
Giulio Mongeri’nin imza-
sını taşıdığı düşünülen 
Bulgur Palas, dünyadaki 
toplumsal değişimlerin 
görsel hafızasını, bir sergi 
aracılığıyla da İstanbullu-
larla bir araya getirdi. 
Dünyaca ünlü fotoğraf 

ajansı Magnum Photos ve 
İBB’nin kalıcı iş birliğiyle, 
Magnum’un 77. yıl özel 
sergisi “Magnum İstan-
bul’da” ile kapılarını açan 
görkemli yapı; kültür ve 
sanat etkinliklerinin yanı 
sıra, eşsiz İstanbul man-
zaralı seyir terasıyla şehrin 
yeni cazibe merkezi olacak. 
Pazartesi hariç, her gün 
10.00 – 19.00 arası ücret-
siz olarak ziyaret edilebile-
cek olan Bulgur Palas’ın 
kütüphanesi ise, her gün 
22.00’ye kadar açık olacak. 

Açılışta konuşan Ekrem 
İmamoğlu tarihi değerlere 
özen gösterdiklerini vurgu-
larken şunları söyledi; 

“İBB Miras’ın hassas 
çalışmaları ve ince işçil-
iğiyle, 19 tarihi türbeyi re-
store ettik. Görseniz o 
türbelerin teslim aldığınız-
daki halini; içler acısı. Her 
biri önemli şahsiyetler, 
önemli insanlar. 588 tarihi 
mezar ve hazineyi restore 
ettik. Liyakatli bir ekiple 
bunları yaptık. 42 tarihi 
caminin rutin olarak 
bakımını gerçekleştiriy-
oruz. Yine 63 anıt eser ve 
sivil mimarlık eserini, 34 
kamusal sanat eserini re-
store ettik. Bugüne kadar 
tam 943 miras alanını ko-
ruma altına aldık. İstan-
bul'un yıllardır suyu 
akmayan 197 tarihi 
çeşmesinin, bakım ve 
onarım çalışmalarını 
tamamlayıp, suya kavuş-
turduk.

İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, şehrin yedinci tepesi 
olarak tanımlanan Kocamustafapaşa Tepesi’nde konumlu 
tarihi Bulgur Palas’ı, İstanbulluların kullanımına açtı

Beykoz’da çiftçiler “Tohumu Getir, Fideyi Götür” modeliyle destekleniyor, ilçede bereket ve kazanç 
artıyor.  Beykoz Belediyesi’nin başlattığı bu model üreticiye 3’te 2 oranında destek sağlıyor.

Bulgur Palas kültür merkezi oldu

Hak İşçi Sendikaları 
Konfederasyonuna (HAK-
İŞ) bağlı Enerji İşçileri 
Sendikası (ENERJİ İŞ) 
üyeleri, İstanbul Büyükşe-
hir Belediyesinin (İBB) ek 
protokolle yaptığı yüzde 
10'luk zam oranına tepki 
gösterdi. 

Enerji İş üyeleri, 
Saraçhane'deki İBB bi-
nasının önünde bir araya 
geldi. Burada düdük çalıp 
ve slogan atarak zam 
oranını protesto eden 
üyeler, "İmamoğlu söz 
verdi, her şey çok güzel ol-
madı", "Hani her şey çok 
güzel olacaktı? Sadaka 
değil, zam istiyoruz" ve 
"Mücadelemiz emek için 
sistem palavralarından 
vazgeçin" pankartları 
taşıdı. 

Grup adına basın açık-
lamasını okuyan Enerji İş 
Sendikası Genel Başkan 
Yardımcısı Mubin Tekin, 
İBB'ye bağlı İstanbul En-
erji A.Ş.'de 15 yıldır çalışan 
bir kişinin, yol ve yemek 
dahil aldığı ücretin 20 bin 
33 lira olduğunu söyledi. 

Maaş bordrosunu 

gösteren Tekin, şöyle 
konuştu: 

"İşte bu belediyenin, bu 
kardeşime reva gördüğü 
ücret bu...Biz buna itiraz 
ediyoruz. Bugün buradan 
sesimizi bu yüzden yük-
seltiyoruz. İnanın bu 
sadece bu şirket için 
verdiğimiz veri, daha 
niceleri var. Bu çağrımız 
sadece İstanbul Enerji 
A.Ş'de çalışan kardeşim 
için değil, İSKİ'de çalışan 
kardeşim senin için, İG-
DAŞ'da çalışan kardeşim 
senin için, İSFALT'ta 
çalışan, diğer iştiraklerde 
çalışan ve İBB bünyesinde 
çalışan kardeşlerim sizler 
için bu sesimizin yükselişi" 

Sendika olarak 2022 ve 
2023 yılları boyunca ara 
zam yönünde teklifleri 
sunmalarına rağmen ce-
vaplar verilmediğini ve 
yapılan her görüşmede İB-
B'nin seslerini duymazlık-
tan geldiğini aktaran 
Tekin, bazılarının kaygıya 
düşmesiyle sendikaya ek 
protokol yapılması 
yönünde teklifler gelmeye 
başladığını anlattı. 

Ataşehir Klasik Müzik 
Festivali yarın başlıyor

Ülkemizde geçtiğimiz 
yıl yaşanan depremler ne-
deniyle ertelenmek duru-
munda kalınan Ataşehir 
Belediyesi 5. Klasik Müzik 
Festivali; ünlü 
orkestraların, opera toplu-
luklarının ve sanatçıların 
katılımıyla bu yıl 2 - 16 
Mart tarihleri arasında 
gerçekleşecek. 

Festivalin açılışı 2 Mart 
Cumartesi günü, deprem 
bölgesinden gelecek olan 
Adıyaman Filarmoni 
Orkestrası’nın konseri ile 
başlayacak. Adıyaman Fi-
larmoni Orkestrası’na bu 
özel konserde, solist olarak 
Türk Klasik Müziğinin en 
kıymetli piyanistlerinden 
Devlet Sanatçısı Gülsin 
Onay ve Mimar Sinan 
Güzel Sanatlar Üniver-
sitesi Yaylı Çalgılar 
Anasanat Dalı Öğretim 
Üyesi - Viyola Sanatçısı 
Doç. Dr. Coşkun Coşkund-
eniz eşlik edecek. 

Klasik müzik nota-
larının Ataşehir’den yükse-
leceği festivalin devamında 
3 Mart Pazar günü Ataşe-

hir Belediyesi’nin sanat 
alanında gözbebeği olan 
“Ataşehir Belediyesi Genç-
lik Senfoni Orkestrası” 
dünyaca ünlü flüt sanatçısı 
Bülent Evcil ile birlikte 
müzikseverlerin karşısına 
çıkacak. Yine aynı gün saat 
12.00’de başlayacak festi-
valin çocuklar için hazır-
lanan bölümünde ise, 
BabyConcerts “Amerika’-
dan Avrupa’ya Yolculuk” 
başlıklı etkileşimli konser 
programıyla 3 yaş üzeri 
çocukları klasik müzik yol-
culuğuna çıkaracak. Son-
rasında da saat 14.00’te 
Göknil Özkök tarafından 
“Bach ve Mozart ile Ede-
biyat Yolculuğu” başlıklı 
söyleşi/dinleti programı 
düzenlenecek. 

Festival, 8 Mart Cuma 
günü İstanbul Opera En-
semble konseri ile devam 
ederken, 9 Mart Cumartesi 
günü ülkemizin ve 
dünyanın önemli arpist-
lerinden olan Şirin Pancar-
oğlu “Türk Arpı” başlıklı 
konser programıyla din-
leyicilerle buluşacak.

İstanbul'a 2,5 milyon 
lale soğanı ekildi

İstanbul Lale Vakfı, 
kenti rengarenk süslemek 
için 2,5 milyon lale soğanı 
ekti. 

Vakıftan yapılan açık-
lamaya göre, Beyoğlu, 
Şişli, Beşiktaş, Fatih, 
Üsküdar, Kağıthane, 
Bağcılar, Başakşehir, 
Çatalca ve Ataşehir'de 2,5 
milyon lale soğanı ekildi. 

Belediyelerle yapılan 
işbirlikleri çerçevesinde, 

sivil toplum kuru-
luşlarıyla birlikte park ve 
meydanlara dikilen lale 
soğanları, bahar gelince 
serpilecek ve rengarenk 
görüntüleriyle İstanbullu-
lara seyrine doyumsuz 
anlar yaşatacak. 

Son olarak Ataşehir'de 
bulunan İstanbul Finans 
Merkezi'nde yapılan ekim 
çalışmalarına, diğer ilçel-
erde de devam edilecek.

Beykoz Belediyesi tarafın-
dan “5 Yılda 15 Yıllık 
Hizmet” parolasıyla ilçede 
tarımı ve ekonomiyi can-
landırmak üzere başlatılan 
tarım atağı kapsamında 
çiftçinin yüzünü güldüren 
yeni bir destek modeli hay-
ata geçirildi. 

Türkiye’nin en özgün 
aracısız satış yeri “Beykoz 
Köy Pazarı”na ev sahipliği 
yapan ilçede yürütülen  
“Alım Garantili Tarım” mod-
eliyle Tarım ve Orman 
Bakanlığı’nın Çiftçi Kayıt 
Sistemi (ÇKS)’ye ve Ziraat 
Odası’na kayıtlı çiftçi sayısı 
2019’da 39’iken 2023 
yılında 603’e ulaştı.   

Cumhuriyetköy’de kuru-
lan “Tohum ve Fide Üretim 
Serası”nda yapılan üretimle 

her yıl çiftçiye verilen “1 Mi-
lyon Ücretsiz Fide” desteği 
ilçede tarıma can suyu 
olurken, “Topraksız Tarım 
Uygulamaları Serası”nda 
mevsimine göre 4 farklı 
ürün yetiştiriliyor. 

ÇKS Belgeli Çiftçiler  
Yararlanıyor 
Beykoz Belediyesi’nin 

çiftçinin tarladaki üretim 
maliyetini azaltmak üzere 
başlattığı “Tohumu Getir, 
Fideyi Götür” modeli üreti-

ciye 3’te 2 oranında destek 
sağlıyor. 

Tohumunu Beykoz 
Belediyesi’ne ait “Tohum ve 
Fide Üretim Serası”na ge-
tiren çiftçiler için ziraat 
mühendisleri tarafından 
modern yöntemlerle ekim 
yapılıyor. 

Sebze çeşidine göre 
yeterli süre sonunda yetişen 
fideler bol bereket ve kazanç 
temennisiyle çiftçisine tes-
lim ediliyor. 

İlçede kent tarımını can-
landırması beklenen “To-
humu Getir, Fideyi Götür”  
modelinden Tarım ve 
Orman Bakanlığı’nın Çiftçi 
Kayıt Sistemi (ÇKS)’ye 
kayıtlı tüm çiftçiler yararlan-
abiliyor.    

Beykoz Belediyesi’nden 

kıvırcık fidesi yetiştirme 
desteği alan Çiftçi Alp Giray: 
“Cumhuriyetköy’de 3 yıldan 
buyana topraksız tarım 
yapıyorum. Her yıl köy 
pazarında “1 Milyon Fide” 
desteğinden payıma düşeni 
alıyorum. Beykoz 
Belediyesi’nin tarıma verdiği 
destekle ilçede girişimci ve 
çiftçi sayısı arttı. Yatırım için 
ilçeye ilk geldiğimizde bize 
çok destek oldular. Yeni 
destek modeli de çiftçi için 
çok avantajlı. İşçilik 
maliyetim azaldı. Ben de 10 
bin kıvırcık fidesi için üretim 
desteği aldım, tohum getirip, 
fide aldım. Bu modeli hayata 
geçiren Beykoz Belediyesi’ne 
ve emeği geçen tüm ziraat 
mühendislerine teşekkür 
ediyorum.” dedi.

Silivri’ye yeni park  
ve spor alanları

Beykoz’da Çiftçiler Tohumu Getiriyor Fideyi Götürüyor

Silivri Belediyesi ta-
rafından Yeni Ma-
halle’de yapımı 
tamamlanan Sevcihan 
Sokak Parkı ve Spor 
Alanı, düzenlenen tö-
renle hizmete açıldı. 
2.250 metrekare 
alanda içerisinde; bas-
ketbol sahası, spor alet-
leri, çocuk oyun parkı, 
dinlenme noktaları ve 
yeşil alanlar ile Yeni 
Mahalle’de yaşayan va-
tandaşlar yeni sosyal 
yaşam alanlarına ka-
vuşmuş oldu. 

Törende bir ko-
nuşma yapan Silivri 
Belediye Başkanı Vol-
kan Yılmaz, “Parklarda 
kahvaltı edebilmek, 
sohbet edebilmek, 
doğum günlerini bu 
parklarda yapabilmek, 
günlerimizi ve eğlence-
lerimizi parkların içeri-
sinde yapma 
kültürümüz oluştu. Si-
livri Belediyesi olarak 
pandemiden bu yana 
yani 5 yıldır, irili ufaklı 

80 tane parkı Siliv-
ri’mizle buluşturduk. 
Bugün de Yeni Mahalle 
Sevcan Sokak’ta âtıl 
durumda olan bu alanı 
hem gençlerin hem ço-
cukların hem de ailele-
rin kullanabileceği bir 
park haline getirdik. 
Hayata geçirdiğimiz bu 
projeyle çocuklarımızın 
güzel oyunları, güzel 
sesleri ve güzel cıvıltı-
ları bu parklarda hayat 
bulacak. Yine 30.000 
metrekarelik bir rekre-
asyon alanında Ata-
türk’ün kurduğu 
Cumhuriyetimizin 100. 
yılına hitaben 100. Yıl 
Gölet Kafe ve Engelsiz 
Oyun Alanının açılışını 
gerçekleştirdik.  

Büyük alanlardaki 
parklarımızın içerisine 
çayın, kahvenin, tatlı-
nın, tostun ve sandviç-
lerin olduğu aynı 
zamanda da insanları-
mızın rahatça bir nefes 
alacağı kafeteryaları da 
ekliyoruz” dedi. 

İstanbul Büyükşehir 
Belediye Başkan Adayı 
Murat Kurum Uğur 
Mumcu Mahallesi’nde 
gerçekleştirdiği kentsel 
dönüşüm toplantısında 
önemli açıklamalar yaptı. 
Mahalle sakinleri ile bir 
araya gelen Kurum, “Biz 
bugün buraya alnımız 
açık geldik. Çünkü 
verdiğimiz bütün söz-
leri yerine getirmiş ol-
manın özgüvenine 
sahibiz. Hamdolsun, 
hiçbir sözümüzün al-
tında kalmadık. Bizim 
mazimiz aydınlıktır. 
Ayinesi iştir kişinin, 
lafa bakılmaz. İşte, 
bizim aynamız da 
bizim işlerimizdir. 
Geçmişte ortaya koy-
duğumuz başarılardır. 
Bizim kimliğimiz; 
sözümüz sened-
imizdir.” sözleriyle 
konuşmasına başladı. 
Kurum; Kartal 
Orhantepe Millet 
Bahçesi, Çavuşoğlu Mil-
let Bahçesi, Orhantepe 
kentsel dönüşüm süreci, 
Kartal’da 20 bine yakın 

konutun kentsel 
dönüşüme alınması gibi 
hizmetlerini hatırlatarak; 
“Bugün de buraya, sizin 
de ifade ettiğiniz gibi, 
‘Murat Kurum söz 
verirse yapar’ güveniyle, 
inancıyla geldik.” dedi. 6 
Şubat depreminin ardın-
dan, depremzedeler için 

durmaksızın çalıştık-
larını ifade eden Kurum, 
“Üç ayda, 11 ilimize 180 
bin konutun inşasını 
başlattık ve 15 gün önce 
de konutlarımız teslim 
edilmeye başladı.” diy-

erek; “Bu anlayışla, 1 
Nisan’dan sonra da 
benim ağzımdan bir söz 
duyuyorsanız, o 
söylediğimiz projemizi, 
hayalimizi, her 
sözümüzü yerine getire-
ceğiz. Hiçbir sözümüz 
askıda kalmayacak, 
hiçbir sözümüzü sümen 

altı yapmayacağız.” dedi. 
“Gerçek  
belediyeciliğin 
 neferleri sahada” 
Kentsel dönüşüm 

sürecinin bir an önce 
başlaması gerektiğine 

dikkat çeken Kurum, sö-
zlerine, “İstanbul bir de-
prem şehridir. Biz 
geçmişte depremlerden 
dolayı çok acı tecrübeler 
yaşamış, nice acı 
hatıralar biriktirmiş bir 
milletiz. Son bir asırda 
133 bin canımızı de-
premlerde yitirdik. Ted-

bir alınmaz, ihmal 
edilirse, neler ola-
cağını hepimiz 
gayet iyi biliyoruz.” 
şeklinde konuştu. 
Kurum, afetlere 
dirençli bir İstanbul 
inşa edeceklerini 
söyleyerek, sözler-
ine, “Bu güzel şe-
hirde 39 ilçemiz var. 
7,5 milyon evimiz ve 
işyerimiz var. Tam 
1,5 milyon yuvamız 
şu anda sağlıksız 
durumda. 600 bin 
yuvamızın acilen, 

bir dakika  bile bekleme-
den dönüşmesi 
gerekiyor. Ama İstanbul-
lular şunu çok iyi biliyor: 
Gerçek belediyeciliğin 
neferleri artık sahaya 
çıkmıştır. Bizler; an-

nelerimizin, yavru-
larımızın umutlarını asla 
boşa çıkarmayacağız; İs-
tanbul’u el ele hep bir-
likte dönüştüreceğiz. Biz, 
İstanbul’umuzda bu 
gerçeği görerek, İstan-
bul’daki her bir 
hemşehrimize ‘Afetlere 
Dirençli bir İstanbul’ 
vaat ediyoruz. Risksiz İs-
tanbul vaat ediyoruz.” 
ifadeleri ile devam etti. 

İstanbul’un 39 
ilçesinde toplamda 650 
bin yeni konut inşa ede-
ceklerini yineleyen 
Kurum, “Yeni güvenli, 
huzurlu yuvalarımızın 
300 binini KİPTAŞ eliyle 
yapacağız. Yine bu 
konutlardan 100 binini; 
evi dönüşüme girecek 
yuva sahiplerine çok 
düşük fiyatlarla kiralaya-
cağız. Bu konutlar kesin-
likle satılmayacak. ‘Yarısı 
Büyükşehir’den’ diyerek, 
evini KİPTAŞ’la 
dönüştürenlere 700 bin 
lira hibe desteği vere-
ceğiz, 700 bin lira da 
kredi desteği vereceğiz.” 
dedi.
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FENERBAHÇE AŞ-KASIMPAŞA (2-1) 
Haftalardır köşemde dile getiriyorum.. 

F.Bahçe'ye karşı bir başka oynuyor rakipler 
diye.. Sevgili İsmail hocam inanın ben sizden 
daha fazla F.Bahçe'nin şampiyon olmasını isti-
yorum.  F.Bahçe' nin onda bir bütçesi olmayan 
Kasımpaşa' ya karşı ön libero tipli iki oyuncu ile 
sahaya çıkıyorsun. Oysa Kasımpaşaspor 11' nde 
ön libero bir kişi var Sadiku.Geçen hafta Rize' 
de defansip orta saha oynarken. Sen Krunic-İs-
mail ile sahadasın.  

Kartal' ın oyun ve sonuç anlamında geçtiği-
miz haftalarda kötü geçen Antalya, Alanya, Rize 
müsabakalarında ders sanırım şuydu: İsmail-
Krunic orta saha ikilisi. Sürekli akan oyunda bir 
türlü üretkenlik sorunu çözülemedi. 

Mert Hakan' ın frikik golü umut vericiydi. 
Müsabakanın hakemi yeni olmasına rağmen 
sakin bir maç yönetti. Bazı pozisyonları kaçırdı. 
Baskıya boyun eğmeden oyunu oynatmak isti-
yor. Bana göre verilmeyen penaltılar var.. o po-
zisyonlarda VAR' a gidilmesi gerekirken 
hatasını 90+ lara kadar ilerletti. Adaleti yani 
hakemleri Türk futbolunda düzeltmediğiniz sü-
rece hiçbir yere varamazsınız. Fenerbahçe'nin 
son dakikalarda kazandığı penaltı kamera çe-
kimi iyi değildi. 

Bana göre penaltı da değildi.  
Dedim ya müsabaka içerisinde Ferdi' ye yapı-

lan hareket yüzde yüz penaltı Var' a dahi git-
medi. Önümüzde ki haftalarda 

F.Bahçe' yi daha zor rakipler bekliyor. İsmail 
Kartal' ın işi zor. 'Alarm zili' çalıyor. Sezon ba-
şında ki baskılı akışkan oyunun yerinde yeller 
esiyor. 

TRABZONSPOR AŞ- 
ADANADEMİRSPOR (1-0)  
Bu maç beklenen arzu edilen bir takım gö-

rüntüsünü ortaya çıkardı.Görünen o ki; taşlar 
yerine oturmaya başladı. 

Trabzonspor ilk yarıda oynadığı oyunla 
büyük bir keyif verdi. İlk defa bu sezon üst üste 
üç maç kazanmayı başardı.   
İSTANBULSPOR-BEŞİKTAŞ A.Ş (0-2)  
Beşiktaş süper ligin27.haftasında deplas-

manda İstanbulspor' u 2-0 yenerek önemli bir 
galibiyet elde etti. Beşiktaş' ta en önemli deği-
şiklik savunmada sağlam ve kararlı müdahale 
gördük orta alan forvet çabuk oynamaya çalıştı-
lar. Rashica ve Muçi' nin katkılarını gördük. 
Gedson gayretli, Semih çok çalışkan. Gelecek 
yılın kadro yapılanmasında giden yolda daha 
etkin olacağı şimdiden belli. Onun için tek ger-
çek sabır ve geleceğe yatırımdır.  

Bravo Semih yine parladın.Alkışlar Semih'e  
UEFA AVRUPA DEFTERİNİ  
KAPATAN GALATASARAY  
LİGE DÖNDÜ.  
Kendi saha ve seyircisi önünde Antalyaspor 

ile karşılaşacak olan G.Saray' da işler yolunda 
gitmiyor. Sağ ve Sol bekler  "Çengelli İğne" ile 
tuturulmuş her hafta farklı isimlere yer veril-
mekte. Okan hoca ligde ve kupada yoluna mü-
cadele edecek oyuncularla devam etmeli, 

kendisini dev aynasında görenlere de fazla 
yüz vermemeli.  

TRENDYOL 1. LİG 
Lider Eyüpspor Sakaryaspor' u 3-2 yenerek 

liderliğini devam ettirdi. 
2. Göztepe deplasmanda Adanaspor' u  3-0 

net bir skorla yenerek sahadan ayrıldı. 
 TFF 2.Lig BEYAZ GRUP  
Lider Esenler Eroken yakın takipçisi Vans-

por'u 2-0 yenerek puan farkını altıya çıkardı.  
KIRMIZI GRUP'da Alagöz Holding Iğdır FK. 

kendi saha ve seyircisi önünde Somaspor' u 3-1 
yenereke liderliğe yükseldi.  

TFF 3.Lig 1.Grup' da Lider Kepezspor Futbol 
Aş. Bir maç eksiğine rağmen dolu dizgin yolun 
devam ediyor.  

2. Sırada Türkiye liglerinin nağmalup yenil-
mezlik hüvviyetini sahip tek takım Aliağa FK. 
Son dört dakika da bulduğu iki golle haftalar 
öncesinde şampiyonluk yolunda lige erken 
havlu atan 52  Orduspor' u mağlup ederek yola 
devam dedi. Anlaşılan o ki; 2019 Aralık ayında  
Kulübü devir alırken verilen sözlerin yerine ge-
tirilmeyişi haksızlıkların yapıldığı ve hakların 
yenildiği ortamda bu sezonda Play-Off şansı 
zor...! Kimse kimseyi kandırmasın. Para var 
Huzur YoKK..! Para ile şampiyonluk olsa Sn.Ali 
Koç her sene şampiyon olurdu. Edirnespor'un 
Play-Off şansı bence daha fazla. 2.Grup'da Bat-
man Petrol 3.Grup' da Karaköprü Bel.spor 
4.Grup' da Bitexen Adana 1954 FK. Liderlikle-
rini devam ettirmekte. 

Wushu-Kungfu TÜRKİYE  
ŞAMPİYONALARI (16-28 ŞUBAT)  
TARİHLERİ ARASINDA  
YALOVA'da YAPILMAKTA.  
(BAY-BAYAN) Minik, Gençler, Büyükler Ka-

tagorilerinde mücadele eden İlimiz Sandaspor, 
Kartallarspor, Ünli Fit Spor Kulübü, Altınordu 
Rotaspor, Cesur Yürekler, Reisspor, Gençliks-
por, Ünye Dövüş Sanatları Spor Kulübü, Dön-
mezspor, Fatsa Dövüş Sanatları Spor 
Kulüplerimiz olmak üzere yaklaşık on spor ku-
lüplerimiz şampiyonaya katıldı. Bu zamana 
kadar Miniklerde 22 Madalya Altı Kez 1.lik 
Gençlerde 1.lik 2.lik 3.lük ve 4.lük elde ederek 
derece elde ettiler. Şampiyonanın son üç günü 
TRT Spor Ekranlarından canlı yayınların da ve-
rileceği sporcularımıza ve hocalarımıza başarı-
lar diliyoruz. 

Hilal Cimnastik Spor Kulübü  
Kuruluş Tarihi: 2021  
Kulüp Başkanı : Oktay Taze  
Fatsa' da faaliyetlerine başlayan 
Cimnastik Futbol,Taekwando branşlarında 

yaklaşık 400 sporcuyla faaliyetlerine sürdür-
mekte.  

Başkan yardımcısı Hilal Yaldız Taze ile bir-
likte çok değerli sekiz antrenör arkadaşlarla 
yoğun tempoda çalışmalarını sürdüren başarılı 
ekip çalışmalarının  meyvelerini  3.yılında al-

maya başladılar. Cimnastik branşında İl 1.si 
Futbol'da (U-12) Ykategorisinde Ordu il Şam-

piyonluğunu kazanma başarısını gösterdiler. 
Futbolculara hem zihinsel hemde fiziksel ge-

lişimleri için oynadıkları maçların görüntülü 
analizlerini özel cimnastik antrenmanlarında 
izletmekte olan hocalarımız.Gelişimlerini des-
teklemekte birlikte kulübe üç ay önce kazandır-
dıkları fitness salonu ile çocuklara harika bir 
imkan daha sunulduğunu belirtiler. Hedefleri-
nin iyi bir gelecek adına Türk sporuna ve İl spo-
runa başarılı birer bireyler yetiştirmek 
olduğunu belirten Başkan Sn.Oktay Taze ekibi-
mizle birlikte severek yaptığımız işi başarılarla 
taçlandırmayı devam edeceğiz dedi. Başarılar 
diliyoruz. 

52 ÇAMLIKSPOR  
2017 Yılında Kurulan Başkanlığını Abdulka-

dir Yüce Başkan Yardımcılığını Gökhan Gül'ün 
yaptığı 52 Çamlıkspor kulübü bu sezon sadece 
kendi altyapısından yetişen sporcularla kız ve 
erkek takımı olarak voleybol 2. ligde mücadele 
ediyorlar. Kadın takım ligi 5.Sırada Erkek ta-
kımı 2. sırada bitirerek 1. lige çıkabilmek adına 
Play-Off'larda mücadele etti. Altyapı takımları 
ile iddialı olan 52 Çamlık Spor kulübü şu ana 
kadar oynanan müsabakalarda Genç Kız, Genç 
Erkek, Yıldız Kız, Yıldız Erkeklerde İl birincisi 
olarak bölge şampiyonasında ilimizi temsil 
etme hakkı kazandılar küçük midi ve mini mü-
sabakaları hala devam etmektedir. 

Kulübün deneyimli tecrübeli başarılı antre-
nörü Ozan Aktaç hocamız; Zorlu deplasmanla-
rının olduğunu bu süreçte imkansızlıklarla da 
mücadele içerisinde olduklarını dile getirerek. 
Play-off'ta mücadele eden kulübümüzün bütün 
rakipleri belediye takımlarından oluşmakta.  

Düzce Belediye, Nazilli Belediye, Midyat Be-
lediye, Kulübümüz nakdi ve ayni yardımlar için  
belediyelerden destek almak  alabilmek adına 
elli takla atarken rakip takımlar belediyenin ve 
devletin bütün imkanlarını kullanarak müca-
dele ediyorlar diyerek haykırışını dile getirdi. 
Bizde İstiklal Gazetesi adına kendilerine başarı-
lar diliyoruz. 

İlkokul öğrencileri 
“Spora İlk Adım” projesi 
sayesinde spor branşla-
rıyla tanışıyor. 

Gençlik ve Spor Bakan-
lığı’nın Milli Eğitim ile 
Bakanlığı birlikte yürüt-
tüğü “Spora İlk Adım” 
projesiyle 81 ildeki ilk-
okul öğrencilerinin sporla 
tanışması sağlanıyor. 

Gençlik ve Spor Bakan-
lığı ile Milli Eğitim Ba-
kanlığı arasında 2022 
yılında imzalanan “İlk-
okullarda Spor Dalı Eği-
timi Protokolü” 
kapsamında “Spora İlk 
Adım” projesi hayata ge-
çirildi. 

Proje ile, ilkokul öğren-
cilerine düzenli fiziksel 
aktivite alışkanlığının ka-
zandırılması, öğrencilerin 
spor aktivitelerine eri-
şimlerinin sağlanması, 
spor branşlarıyla tanış-
ması, spor aracılığıyla 
sosyal hayata katılımları-
nın artırılması, sporun 
tabana yayılması ve spor 
kültürünün oluşturulması 
amaçlandı. “Spora İlk 
Adım” projesi, 2021-2022 
eğitim öğretim yılında, 8 
ilde pilot uygulama ola-
rak başlatıldı. 
İlk etapta 84 antrenö-

rün katılımıyla ilkokul 
öğrencilerine atletizm, 
badminton, basketbol, 
güreş, hentbol, judo, ka-
rate, masa tenisi, okçu-

luk, tekvando, voleybol, 
yüzme ve tenis branşla-
rında eğitimler verildi. 

2022 - 2023 eğitim öğ-
retim yılında 81 ilde uy-
gulamaya geçilen 
projede, spor branş sayısı 
26’ya çıkarıldı. 3 bin 303 

okulda 3 bin 899 antre-
nörün katılımıyla, 347 
bin 257 öğrenci sporla 
buluşturuldu. 

2023-2024 eğitim öğre-
tim yılında atletizm, bad-
minton, basketbol, boks, 
bocce, cimnastik, dart, 
eskrim, futbol, futsal, 
floor curling, güreş, halk 
oyunları, hentbol, judo, 
karate, kick boks, masa 

tenisi, muay thai, okçu-
luk, satranç, tekvando, 
tenis, voleybol, yüzme ve 
wushu branşlarında 3 bin 
834 okulda, 4 bin 344 an-
trenörün katılımıyla 479 
bin 466 öğrenciye ula-
şıldı. 

Türkiye Yüzyılı’na  
akışan proje; ‘ 
Spora İlk Adım’ 
Gençlik ve Spor Ba-

kanı Dr. Osman Aşkın 
Bak, sporu tabana 
yayma hedefi doğrultu-
sunda çalıştıklarını be-
lirterek, “Çocuklarımız 
günün büyük bölümünü 
okulda geçiriyor. Dolayı-
sıyla onları sporla tanış-

tırmanın en iyi yolu 
okullardaki eğitimlere 
sporu entegre etmekten 
geçiyor. Bilimsel, teorik 
eğitimleri sporla destek-
lediğinizde akademik 
hayatı da pozitif olarak 
desteklemiş oluyorsu-

nuz. Türkiye Yüzyılı’na 
yakışır bir şekilde ha-
yata geçirdiğimiz ‘Spora 
İlk Adım’ projemizi 
2022 yılında 8 pilot ili-
mizde başlattık. 2 yıldır 
81 ilde uyguluyoruz. Bu 
projeyle, hem evlatları-
mızın sporla tanışmasını 
sağlıyoruz hem de onla-
rın zararlı alışkanlıklar 
edinmesinin önüne geçi-

yoruz.” dedi. 
“Sporda kazanılan  
başarıları istikrarlı  
hale getirmemiz  
gerekiyor” 
Sporda istikrarlı başarı-

nın önemine vurgu yapan 
Bakan Bak, “Farklı branş-
larda dönem dönem altın 
jenerasyona ulaşıyoruz ve 
uluslararası organizas-
yonlarda milletimizi gu-
rurlandıran zaferler 
yaşıyoruz. Son yıllarda 
farklı branşlarda kazanı-
lan tarihi başarıları istik-
rarlı hale getirmemiz 
gerekiyor. ‘Spora İlk 
Adım’ projesi ile çekir-
dekten yetişen sporcula-
rımız olacak. Sayın 
Cumhurbaşkanımızın 
hem spora hem gençlere 
olan özel ilgisi de bizler 
için büyük avantaj. Cum-
hurbaşkanımız Sayın 
Recep Tayyip Erdoğan’ın 
işaret ettiği Türkiye Yüz-
yılı hedefleri doğrultu-
sunda, Gençlik ve Spor 
Bakanlığı olarak daha çok 
spor yapan, daha hare-
ketli bir Türk gençliği ye-
tiştirmek istiyoruz. 
Katıldığı her uluslararası 
organizasyondan ma-
dalya ile dönen, İstiklal 
Marşımızı dünyaya dinle-
ten, ay-yıldızlı bayrağı-
mızı gururla dalgalan- 
dıran sporcularımızın ol-
masını hedefliyoruz.” 
şeklinde konuştu.
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Spora ilk adımı ilkokulda atıyorlar
Gençlik ve Spor Bakanlığı ile Milli Eğitim Bakanlığının sporu tabana yaylak için birlikte yürüttüğü  
"Spora İlk Adım" projesiyle 81 ildeki 479 bin ilkokul öğrencisinin sporla tanışması sağlanıyor.

Antrenör ağabeyi 
Faruk Orhan’ın yönlen-
dirmesiyle başladığı tek-
vandoda 4 yılda 6 altın 
madalya kazanan 17 ya-
şındaki milli sporcu 
Ayşe Orhan, Güney Ko-
re'de düzenlenecek 
Dünya Gençler Tek-
vando Şampiyonası'nda 
şampiyonluk hedefliyor. 

Bölgesel organizas-
yonlardaki başarısıyla 
2021'de milli takıma se-
çilen Ayşe, aynı yıl An-
kara'da gerçekleştirilen 
Yıldızlar Türkiye Şampi-
yonası'nda altın ma-
dalya kazandı, 
İstanbul'daki Dünya 
Tekvando Başkanlık Ku-

pası'nda da 33 kiloda 
şampiyon oldu. 

Ayşe, 2022'de Arna-
vutluk'ta organize edilen 

Balkan Şampiyonası'nda 
42 kiloda birinciliği elde 
etti, geçen yıl Ankara'da 
yapılan Türkiye Açık 
Tekvando Şampiyona-
sı'nda altın madalya ka-
zandı. 

Milli takım antrenör-

leri Büşra Güler ve 
Murat Karabulut'un 
desteğiyle hazırlandığı 
Estonya'daki 2023 
Gençler Avrupa Tek-
vando Şampiyonası'nda 
altın madalya kazanan 
genç sporcu, bu yıl 
ABD'de yapılan Açık 
Tekvando Şampiyona-
sı'nda da 42 kiloda bi-
rinci olarak 
madalyalarına yenisini 
ekledi. 

Kariyerine "dünya 
şampiyonluğu" yazdır-
mak isteyen Ayşe, 1-6 
Ekim'de Güney Kore'de 
düzenlenecek Dünya 
Gençler Tekvando Şam-
piyonası'na odaklandı.

Ayşe Orhan yine altın peşindeBeşiktaş-Galatasaray derbisini 
Halil Umut Meler yönetecek

KUPA  
BEĞENMEMEK! 

NE BÜYÜK LÜKS!

Ziraat Türkiye Kupası Çeyrek Final maçında Fener-
bahçe, Ankaragücü’ ne konuk oldu. 90 Dakika bo-
yunca neredeyse 1 dakika bile oyun üstünlüğü 
kuramayan Fenerbahçe, Ankara’da kayıpları oynaya-
rak Ankaragücü’ ne 3-0 yenildi ve Ziraat Türkiye Ku-
pasından elendi.  

Bu yenilgi öyle bir yenilgiydi ki, izleyenlerin tama-
mına yakını ‘’Fenerbahçe sahaya çıkmamış’’ yorum-
ları yaptırdı. Maçın başlama düdüğünden itibaren 
oyunun tek hakimi Ankaragücü takımıydı. Öyle ki, ilk 
yarı özellikle Zajc-Krunic ikilisi en çok tepkiyi alan 
isimlerdi. Sahada hiçbir varlık gösteremeyen bu ikili 
camiadan da yoğun tepkiler aldı.  

İsmail Kartal ilk yarı oyuna müdahale etmedi, 
ikinci yarının başlamasıyla birlikte ard arda müdaha-
leler gelse de sonuç değişmedi. İkinci yarı yapılan de-
ğişikliklerden sonra biraz kıpırdanma olsa da, 
Fenerbahçe skor üretemedi, dakikalar 65’i gösterdi-
ğinde sahada neredeyse sonucu kabullenmiş bir Fe-
nerbahçe vardı ki, camianın sinir uçlarıyla oynayan 
da zaten bu oldu.  

KUPAYI BEĞENMEMEK Mİ? 
Bazı kesimler maç sonunda ‘’Zaten bu kupa önemli 

değil, elendiğimiz iyi oldu’’ gibi yorumlarda bulunsa-
lar da şahsen bu yorumlara katılmıyorum. 200 Mil-
yon Euro’dan fazla değeri olan bir kadro eğer bir 
kupada Çeyrek Final’e kadar geldiyse o kupaya talip-
tir. Fenerbahçe genlerinde bu vardır. İsmail Hoca’nın 
yada oyuncuların da bu maçı umursamadığı ütopya-
sına ben inanmıyorum. 

Bu maçı umursamayan hoca henüz 45. dakikada 
oyuna aslarını almaz. Hatta sahaya yedeğin yedekle-
riyle çıkar ki aslarını dinlendirebilsin. Dün akşam 
ikinci yarıda oyuna aslar girdiyse skoru değiştirsin, 
maçı çevirsin diye girer. Kaldı ki Fenerbahçe Kulübü, 
Hocası, Futbolcusu yada taraftarının da bu kupayı 
umursamama lüksü yoktur. Neden mi? Geçmiş yıl-
larda Aziz Yıldırım Başkan döneminde bir dönem 
Türkiye Kupası gelirleri çok düşüktü. Hatta Aziz Yıl-
dırım ‘’Bu kupayı kazansak 1 Milyon alacağız, ama 
oynayan oyunculara ödediğimiz maç başılar 3 Milyon 
tutuyor, bu kupada yokuz’’ demiş ve bu kupanın ödül 
sistemi değişene kadar da Fenerbahçe Türkiye kupa-
sına genelde yedeklerle çıkmış ve elenmişti. Ödül sis-
temi değiştikten sonra da 2 yıl üst üste kazanmıştı. 

O yıllarda sürekli şampiyonluk potasında olan, o yıl 
şampiyon olamasa da 2. Olan ve Avrupa’da başarılar 
elde eden kulübün o kupayı önemsememe lüksü 
vardı. Sizce şu an böyle bir lüks var mı? 

Müzeye son yıllarda neredeyse kupa girmiyor, şam-
piyonluktan bahsetmiyorum bile! Türkiye Kupası’nı 
alamadın, Şampiyon da olamazsan seneye göğsünde 
Türk Bayrağı olmayacak! Kupa için değilse, para için 
değilse bile Bayrağı kazanmak için bu kupaya sarıl-
malıydık diye düşünüyorum. Geçmişler ola. 

BÜTÜNLEŞMEYE KARŞI BİR TAKIM! 
Fenerbahçe’de özellikle son 5 yılda bir adet oluştu. 

Ne zaman taraftar, camia bütünleşmeye çalışsa Fut-
bol takımı buna dur diyor. Ali Koç dönem 

inde çok sık şahit olduğum bir durum bu. Tam 
kulüp bir atılım yapacak, bir proje hayata geçecek 
camia bütünleşmiş hemen futbol takımı derbi vb. bir 
maç kaybediyor ve projeler rafa kalkıyor. Tam camia 
kucaklaşmış taraftarı, grupları hatta basın mensup-
ları bile, sosyal medya fenomenleri bile barışmış 
anında takım maç kaybediyor. Gerçekten inanılmaz…

BİLAL DUMAN

NAMAĞLUP  
ALİAĞA FK. 
KULÜBÜNÜ 

TEBRİK  
EDİYORUZ

ALİ OSMAN OSMA

Türkiye Futbol Federasyonu Merkez 
Hakem Kurulundan yapılan açıkla-
maya göre, 3 Mart Pazar günü oynana-
cak Beşiktaş-Galatasaray derbisini 
hakem Halil Umut Meler yönetecek 
Ligin 28. haftasında düdük çalacak ha-
kemler şöyle: 

BUGÜN: 
Kasımpaşa-EMS Yapı Sivasspor: Burak Şeker 
YARIN: 
Ankaragücü-İstanbulspor: Muhammet Ali Metoğlu 
Çaykur Rize-Mondihome Kayseri: Burak Pakkan 
Atakaş Hatayspor-Fenerbahçe: Atilla Karaoğlan 
3 Mart Pazar: 
RAMS Başakşehir-Yılport Samsun: A.Buğra Taşkınsoy 
Siltaş Yapı Pendik-TÜMOSAN Konya: Ümit Öztürk 
Beşiktaş-Galatasaray: Halil Umut Meler 
4 Mart Pazartesi: 
Yukatel AdanaDS-VavaCars Karagümrük: Murat Erdoğan 
Corendon Alanyaspor-Trabzonspor: Volkan Bayarslan 
Bitexen Antalya-Gaziantep FK: Direnç Tonusluoğlu
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bilim

HUAWEI, üst düzey perfor-
mansı iş profesyonelleri

için erişilebilir hale getiren
yenilenen tableti HUAWEI
MatePad Air PaperMatte’i
Huawei Online Mağaza-

sı’nda satışa çıkarttı.
nHasan kayıkçı
aİr'İn yüzeyi, geleneksel cam elyaf

ve plastik gibi alternatiflere göre üretil-
mesi daha zor ve daha maliyetli olan
ultra ince cam elyaftan yapılıyor. sadece
6,4 mm kalınlığında ve 508 g ağırlığın-
da olan tablet, gizli anteni ve düz yüzey
tasarımıyla oldukça ince. HuaWEı Ma-
tePad air PaperMatte, benzeri görülme-
miş bir kağıt benzeri görüntüleme ve
yazma deneyimi sağlamak için yenilikçi
PaperMatte Ekran özelliklerini sunu-
yor. Bunlar arasında göz koruması, ka-
ğıt üzerine kalemle yazma ve zenginleş-
tirilmiş not alma özellikleriyle destek-
lenen dokunmatik kontroller yer alıyor.
2800 x 1840 piksel çözünürlüğe ve 3:2
üretkenlik oranına sahip 11,5 inç Hua-
WEı FullView Ekrana sahip. tabletlerde
tipik olarak 16:10 ekranda görülenden
daha geniş ekran alanı sağlayarak hem
ofis görevleri hem de eğlence için ideal
hale geliyor. HuaWEı MatePad air Pa-
perMatte ekranının P3 sinema düzeyin-
deki renk gamı, içeriklerin gerçek renk-
leriyle sunulmasını sağlıyor. tablet, kul-
lanım senaryosuna göre ayarlanan 30
Hz ila 144 Hz uyarlanabilir yenileme
hızı aralığını destekliyor. yenileme hızı-
nı dinamik olarak ayarlayan tablet ekra-
nı, sürükleyici görseller ile güç verimlili-
ği ihtiyacını dengeliyor. ayrıca, belirli
oyunlarda çözünürlüğü artıran ve daha
yüksek yenileme hızıyla daha akıcı ve
daha kararlı bir oyun deneyimi sağlayan
superrender oyun motoru da bulunu-
yor. 144 Hz HuaWEı FullView Ekran,
HuaWEı M-Pencil ile sorunsuz bir şekil-
de çalışarak el yazısı veya çizim yapar-
ken gecikmeyi neredeyse sıfıra indiriyor.

PaPermaTTe ekran 
Göz koruması

yeni bir göz konforu çağını müjdele-
yen HuaWEı MatePad air PaperMatte
Edition, ferahlatıcı bir PaperMatte ek-
rana sahiptir. Gözleri rahatlatan ekran,
zahmetsiz bir görüntüleme ve yazma
deneyimi sağlar. Bu ister içeride ister
dışarıda hem parlak hem de loş koşul-
larda öğrenmeyi ve bir tablet üzerinde
çalışmayı daha verimli hale getirir.

PaperMatte, yenilikçi bir parlama ön-
leyici ekran ile elektronik cihazları kul-
lanırken yaygın olan aşırı ekran parla-
ması sorununu ele almaktadır. Paper-
Matte ekranın ayna cam yüzeyinde yüz
milyonlarca küçük yapı oluşturmak için
nano düzeyde parlama önleyici aşındır-
ma teknolojisini kullanarak, çevresel
ışık parazitinin %97'sini ortadan kaldı-
rır ve kristal netliğinde bir görünüm sağ-
lar. Eğlence, eğitim ve ofis ihtiyaçlarınız
için ideal olan HuaWEı’nin tescilli çok
katmanlı difüzyon teknolojisi, ekranın
sürekli olarak net, parlak ve eşit kalma-
sını sağlarken yumuşak ve rahatlatıcı bir
görünüm oluşturur. tablet ekranını ta-
sarlarken büyük özen gösteren HuaWEı,
yüz milyonlarca nano ölçekli dokuyu
piksel dağılımıyla eşleştirmek için tab-
lette piksel düzeyinde hassas bir eşleş-
tirme işlemi uyguladı. ayrıca, yansıyan
ışığın göze girmesini önlemek için her
yapının açısı titizlikle ayarlanmıştır. Bu
karmaşık tasarım, ekrana parlama önle-
yici özellikler kazandırarak net, parlak
ve düzgün bir görüntüyü garanti ediyor.

Yenilenen 
MatePad Air 
PaperMatte 
satışa çıktı

nalİ BaltaCı
Hyundaı, tamamen elektrikli araç-lara (BEV) adanmış IONIQ markası al-tındaki ikinci modeli olan IONIQ 6’yıgeçtiğimiz yıl Türkiye’de satışa sunmuşve özellikle elektrikli araç tutkunları ta-rafından büyük ilgi görmüştü. Hyundai,D-sedan segmentinde konumlanan IO-NIQ 6 modeline şimdi de “Advance”adıyla Türkiye’ye özel bir donanım sevi-yesi hazırladı. Bu yeni donanım seviyesi,hem uygun fiyatı hem de üst düzey do-nanım özellikleriyle Türk tüketicisininelektrikli otomobillere daha rahat ulaş-masına olanak sağlıyor. Elektrikli mo-dellere özel E-GMP platformuyla üreti-len IONIQ 6, yüksek konfor öğeleriyleadeta mobilitenin sınırlarını zorluyor.IONIQ 6, 0.21cd gibi oldukça düşük birsürtünme katsayısıyla da Türkiye’dekielektrikli otomobiller arasında en en ve-rimli modellerden biri olarak listeninbaşında yerinde alıyor.Hyundai Assan Genel Müdürü MuratBerkel, satışa sundukları yeni donanımseviyesiyle ilgili olarak görüşlerini şu şe-kilde dile getirdi. “Otomotiv sektöründeelektrifikasyona doğru oldukça hızlı birdönüşüm var ve marka olarak biz de budönüşüme öncülük etmeye çalışıyoruz.Hyundai Motor Grubu olarak 2030 yılı-na kadar 30’dan fazla elektrikli modelitanıtarak globaldeki EV satış gücümüzüartırmayı istiyoruz. Bu bağlamda, yenimodeller ve yeni tesis yatırımlarımız sa-yesinde dünyadaki ilk 3 elektrikli oto-mobil üreticisinden biri olma yönündeemin adımlarla ilerliyoruz. Türkiye’dede 2030 yılına kadar EV satışlarımızıyüzde 30 seviyesine çıkararak elektrikliotomobil denilince akla gelen ilk marka-lardan biri olmayı hedefliyoruz. Satışınabaşladığımız IONIQ 6 Advance versiyo-numuz da yüzde 10 ÖTV avantajı saye-sinde Hyundai’nin Türkiye’deki EV pa-zarında varlığını 2024 yılında güçlendi-recek. İçten yanmalı B-SUV modellerleneredeyse aynı fiyatta olan IONIQ 6 Ad-vance, ülkemizde kullanıcılara hem Dsegmenti konforunu hem de üst düzeyelektrikli mobilite deneyimini bir aradasunacak” dedi. Arkadan itişli single mo-tor seçeneğine sahip Advance donanımseviyesi, 53 kWh’lik standart bir batarya

ile 429 km’lik bir menzile sahip. Kullanı-cılar için oldukça ideal bir performansdeğeri sunan bu versiyonun gücü ise111 kW (151 PS). Otomobilin ortalamaenerji tüketimi ise 100 km’de 13,9 kWh(WLTP). Bu tüketim, IONIQ 6'yı otomo-tiv sektöründeki en tasarruflu elektrikliaraçlardan biri yapıyor. IONIQ 6’nın 0-100 km/s hızlanması ise Advance dona-nım seviyesinde 8,8 saniye. Aracın ula-şabildiği maksimum hız da 185 km/s ilesınırlandırılmış. Üstün 800 voltluk ba-tarya sistemine sahip olması sayesindede 350 kW ultra hızlı DC şarj cihazınabağlandığında yalnızca 18 dakikadayüzde 10’dan yüzde 80 düzeyine kadarşarj edilebiliyor. WLTP normlarına göre,IONIQ 6 kullanıcılarının 100 km menzilkazanmak için aracı ultra hızlı şarj istas-yonlarında yalnızca 5 dakika şarj etme-leri yeterli. IONIQ 6 Advance, özelliklekış aylarında yaşanan menzil kaybınıönlemek için ısı pompasıyla birlikte ge-liyor. Bu arada EV otomobillerde önemlibir yere sahip olan ısı pompası, Hyun-dai’nin Türkiye’de satışa sunduğu tümmodellerde standart olarak sunuluyor.
Tek kavisli dış TasarımIONIQ 6'nın Advance donanım sevi-yesi de diğer versiyonlar gibi estetik ha-rikası tasarım detaylarıyla şekillendirili-yor. Aktif hava kapağı, tekerlek havaperdeleri, entegre arka spoyler ve teker-lek boşluğu azaltıcılar gibi çeşitli tasa-rım öğeleri, modelin aerodinamik per-formansını önemli ölçüde artırarak onudünya çapındaki en zarif araçlardan biriolarak özelleştiriyor.  Böylelikle IONIQ 6,hem görsellik hem de pil verimliliği açı-sından üst düzey bir otomobil olarakdikkatleri çekmeyi başarıyor. IONIQ 6,tasarımının genelinde marka kimliğinigüçlendirmek için akıllı ön aydınlatmasistemi (IFS), LED stop lambaları, ön altsensörler, havalandırma ızgaraları veorta konsol göstergesi gibi çeşitli yerler-de 700'den fazla Parametrik Piksel de-taya yer veriliyor. IONIQ 6, 4.855 mmuzunluk, 1.880 mm genişlik ve 1.495mm yükseklik ile benzersiz oranlara sa-hip. IONIQ 6'nın koza şeklindeki iç kıs-mı, hem rahat bir oturma alanı sunuyorhem de günlük kullanımda hayatı kolaş-

tıracak bir çok şık detaya yer veriyor.Üstün mobilite deneyimini ve çevredostu bir yaşam tarzı için de pratik özel-likler ve sürdürülebilir malzemelerlegeliştirilmiş. Otomobilde 2.950 mm'likuzun bir dingil mesafesi dikkat çeker-ken aynı zamanda Hyundai tasarımcıla-rının araç içindekileri rahat ettiren opti-mize edilmiş diz mesafesi kullanması daartı puan olarak karşımıza çıkıyor. Modelin kullanıcı odaklı iç mekanıise dikkat dağınıklığını azaltmak ve gü-venli sürüşü teşvik etmek için merkeziolarak konumlandırılmış ergonomik birkontrol ünitesi ile öne çıkıyor. Dokun-matik ekranlı 12,3 inç gösterge panelive yine 12,3 inç tam dokunmatik bilgi-

eğlence ekranı, modüler panelle yeninesil dijitalleşmeyi vurguluyor. Köprütipi orta konsol da son derece kullanışlıbir saklama alanı sağlıyor. IONIQ 6'nınetik benzersizlik temasına uygun olarak,günümüzün çevre bilincine sahip tüke-ticilerinden ilham alan tasarımcılar, öm-rünün sonuna gelmiş lastiklerden kap-lamaya kadar bir çok malzemeyi geridönüştürülmüş olarak kullanıyor. Pig-ment boya ve iç mekandaki bazı yerlerdahil olmak üzere tamamen sürdürüle-bilir malzemeler kullanılmış. Hyun-dai’nin IONIQ 6 ile Türkiye’de başlattığıher zevke ve her bütçeye özel elektrikliaraç stratejisi, 2024 yılında satışa sunu-lacak diğer modellerle devam edecek.

Hyundai IONIQ 6 
yeni donanımıyla 
iddiasını artırıyor
• Hyundai’nin IONIQ markası altında sundu-
ğu ikinci modeli IONIQ 6, Advance donanım
seviyesiyle şimdi daha fazla dikkat çekmeye

hazırlanıyor. 
• IONIQ 6, şık tasarımını 0.21cd sürtünme

katsayısı ile birleştirerek düşük bir enerji tü-

ketimine de imzasını atıyor.
• IONIQ 6, fark yaratan görünümü ve konfor
donanımlarıyla da D sedan segmentinde kul-

lanıcılara iyi bir alternatif sunuyor.
• IONIQ 6 Advance donanım seviyesinin fiyat

etiketi ise 1.660.000 TL.

FotoğraFçılık alanında farklı ihtiyaç-ları karşılamak üzere tasarlanan RedmiNote 13 Serisi, çok yönlü ve geliştirilmiş birkamera sistemiyle öne çıkıyor. Temel modelolan Redmi Note 13, daha ayrıntılı inanılmazgörüntüler sunmak için 3x kayıpsız yakın-laştırma özelliğine sahip 108 MP ana kame-ra içeriyor ve kullanıcıların fotoğraflarınıözelleştirmeleri için kapsamlı filmCamerafiltreleriyle birlikte geliyor. 108 MP ana ka-mera, 8 MP ultra geniş kamera ve 2 MP mak-ro kameradan oluşan üçlü kamera kurulu-muna, 16 MP selfie kameraya sahip cihaz,Xiaomi Imaging Engine ile destekleniyor. Ge-nel olarak, yeni nesil fotoğrafçılık ve güçlügörüntü işleme özellikleri sağlıyor ve her fır-satta ikonik görüntüler yakalama konusun-

da mükemmel bir seçenek haline geliyor.Redmi Note 13, birinci sınıf kullanıcımemnuniyeti için ultra ince çerçeveleriylemodaya uygun, şık bir tasarıma sahip. Ayrı-ca gelişmiş bir kullanıcı deneyimi ve sürük-leyici görüntüleme için yüksek kaliteli birekran sunuyor. Redmi Note 13 süper netbir FHD+ AMOLED ekran içeriyor. Ayrıca,120Hz yenileme hızı sayesinde gecikme ol-madan sorunsuz kaydırma sağlıyor ve tümgörüntüleme deneyimleri daha akıcı, dahanet ve daha keyifli hale geliyor.  Uzun süreliizleme sırasında daha fazla konfor ve koru-ma için TÜV Rheinland Düşük Mavi Işık,Titreşimsiz Ekran ve Sirkadiyen Dostu ser-tifikasyonlarına sahip. Okuma modu gibiçeşitli göz koruma özellikleri içeriyor ve di-

ğer iyileştirmeler arasında seriye ilk kezeklenen kullanışlı ekran içi parmak izi sen-sörü1 de yer alıyor. Ayrıca, mühendislik vetasarım alanındaki iyileştirmelerle RedmiNote 13, zorlu koşullarda kolay kullanımiçin IP54 toza ve su sıçramalarına dayanık-lılık2 sunacak şekilde yükseltildi.  Yüksekperformanslı Redmi Note 13, kullanıcılarıncihazlarının keyfini gün boyu çıkarabilme-lerini sağlayan uzun ömürlü pillerin yanısıra mevcut en güçlü işlemcilerden bazıla-rını içeriyor. Daha fazla rahatlık için kutu-sunda 33W hızlı şarj destekleyen bir adetşarj cihazı3 yer alıyor.Temel model olan Redmi Note 13 uzunömürlü 5.000mAh pil4 ve güçlü yonga setiy-le etkileyici bir performansa sunuyor.

Redmi Note 13 Türkiye'de satıştaKüresel teknoloji devi Xiaomi’nin “her kare ikonik” sloganıyla tanıtılan serisinin RedmiNote 13 temel modeli 11,999 TL tavsiye edilen son kullanıcı fiyatıyla raflarda yerini aldı
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